
TE0NIK GLASILO . 
I^^IM^ISTICNE 
DELOVNEGA 
LJUDSTVA 

LETO XXVII . ŠT. 23 PTUJ. 20 . junija 1974 CENA 1 DIN 

Danes seja SO 
Ormož 

Predsednik skupščine občine 
Omiož Mirko Novak je sklical za 
danes II. skupno sejo zbora 
združenega dela, zbora krajevnih 
skupnosti in družbenopolitičnega 
zbora skupščine občine Ormož. V 
osrednji točki dnevnega reda bodo 
delegati obravnavali poročilo stano
vanjsko komunalnega podjetja Or
mož za lansko leto ter se pogovorili 
o ustanovitvi in imenovanju raznih 
komisij, ki bodo delovale pri 
občinski skupščini. 

Zbor krajevnih skupnosti in 
družbenopolitični zbor bosta na 
ločeni seji med drugim obravnavala 
še o sprejetju več odlokov, med 
njimi o potrditvi letnega zaključ
nega računa prispevka za starostno 
zavarovanje kmetov. Skupno bosta 
oba zbora obravnavala 14. točk 
dnevnega reda. , 

P O I j č a n e 
v okviru ugotavljanja pripravlje

nosti na področju SLO m~ed učenci 
nove osnovne šole v Poljčanah in 
njihovega učiteljskega kolektiva je 
bil pred dnevi v tej šoli poizkusni 
alarm avionskega napada. To je 
prvi poizkus te vrste v poljčanski 
šoli, ki so ga zelo uspešno izvedli. 
Nad 500 učencev in članov 
učiteljskega zbora te šole je v 
najkrajšem možnem času zapustilo 
vse prostore, nato pa nemoteno 
nadaljevalo s poukom 

V. Horvat 

Razprava 
Regionalni posvet o štipendijski 

politiki, 11. junija 1974 je bil v 
Mariboru. 

RS ZSS je opozoril, da je rok za 
podpisovanje samoupravnih spora
zumov, ki jih bodo morali sprejeti v 
vseh TOZD kratek, vendar je to 
skrajni rok, če hočemo uveljaviti 
novo štipendijsko politiko že z 
novim šolskim letom. Zato je 
potrebno usmeriti vse napore v to, 
da bodo samoupravni sporazumi 
podpisani do 1. julija 1974. 

Nosilca akcije bi naj bila OSS in 
Zveza mladine. 

do nedelje, 30. junija 1974. 
Mlaj bo v četrtek, 20. junija 

ob 6.56 uri. 
Napoved: v glavnem bo lepo 

vreme, nakar so možne večerne 
nevihte. Prvi poletni dan, 21. 

j junija bo verjetno bolj kislo 
I vreme. 
V A. Cestnik^ 

lodo liurtovič je obiskal Ptuj 
v sredo popoldan je 

prispel na dvodnevni obisk v 
ptujsko občino T odo KUR-
TOVIČ, sekretar v izvršnem 
komiteju predsedstva ZKJ. 
Visokega gosta so pred 
hotelorn Poetovio pričakali 
družbenopolitični delavci 
ptujske in mariborske obči
ne, dobrodošlico pa mu je 
izrekel Alojz Gojčič, sekre
tar občinskega komiteja 
ZKSPtuj. 

Po kosilu je odšel Todo 
Kurtovič s spremstvom na 
ogled vinske kleti KK -
Slovenske gorice, Ptuj, za 
tem na plantažne nasade 
Kmetijskega kombinata 
Ptuj, z avtomobili pa so se 
nato odpravili v Slovenske 
gorice. Ustavili so se v 
Vitomarcih, kjer so si 
ogledali novo osnovno šolo, 
krajši postanek pa so 
namenili tudi spomeniku 
Lackove čete v Mostju prt 
Ptuju. V Dornavi so si nato 
ogledali staro in novo 
osnovno šolo. Goste je 

seznanil s problemi v 
osnovnem šolstvu ptujske 
občine Alojz Cucek, pred
sednik skupščine Temeljne 
izobraževalne skupnosti 
Ptuj, tamkajšnji učenci pa so 
pripravili krajši kulturni 
program. Todo Kurtovič je 
nato s spremstvom odšel 
skozi Gorišnico in Muretince 
na grad Bori, kjer je ostal na 
večerji. 

Drugi dan je bil namenjen 
obisku Tovarne glinice in 

aluminija Boris Kidrič -
Kidričevo in skupnemu 
razgovoru s političnim akti
vom ptujske občine in 
komunist TGA Kidričevo. 
Todo Kurtovič" je z zanima
njem spremljal Milana Kraj-
nika dipl. oec, generalnega 
direktorja, ki ga je skupaj s 
spremstvom vodil po tovar
ni. V tovarniški dvorani je 
nato sledil skupen razgovor, 
na katerem sta visokega 
gosta seznanila z družbenim 
in gospodarskim razvojem 
ptujske občine Branko Gor-

jup, predsednik SO Ptuj in 
Alojz Gojčič,' sekretar OK 
ZKS Ptuj, Peter Gegič 
namestnik sekretarja sveta 
osnovnih organizacij ZK v 
TGA pa je govoril o delu in 
razgibanosti ZK in drugih 
družbenopolitičnih orga
nizacij v tovarni. O proble
mih Jugoslovanske alumi
nijske industrije je nato 
razmišlial generalni direktor 
TGA, Milan Krajnik. 

Todo Kurtovič se je 
zahvalil za prisrčen sprejem, 
govoril pa je tudi o nalogah, 
ki čakajo Zvezo komunistov 
•po X. kongiesu ZKJ 

Isti dan je ob petnajsti uri 
popoldan Todo Kurtovič 
predaval v veliki dvorani 
Narodnega doma Ptuj zboru 
komunistov iz občin: Slov. 
Bistrica. Ormož, Lenart v 
Slov. Goricah, Maribor in 
Ptuj na temo: ZVEZA 
KOMUNISTOV IN DELAV
SKI RAZRED PO X. 
KONGRESU ZK JUGO
SLAVIJE. 

Todo Kurtovič s spremstvom na obisku v Slovenskih goricah. 

Seminar za usposabljanje delegatov 
Na pobudo občinske konference 

Socialistične zveze delovnega ljud
stva Ptuj je priredila skupščina 
občine Ptuj v organizaciji Delavske 
univerze Ptuj seminar za vodje 
delegacij krajevnih skupnostih in za 

delegate družbeno-pohtičnega zbo
ra, ki je bil v sredo, 19. junija 1974. 

S tem se je začelo sistematično 
usposabljanje delegatov, ki jih je 
treba temeljito seznaniti z zasno
vami in organizacijo delegatskega 

sistema, z uresničevanjem delegat
skih razmerij ter s komuniciranjem 
na različnih ravneh z namenom, da 
bodo čimprej usposobljeni odgo
vorno opravljati dolžnosti in naloge 
delegata. 



Zveza komunistov in delavski 
razred po X. Icongresu ZKJ 

PREDAVANJE TODA 

KURTOVICA NA ZBORU 

KOMUNISTOV V PTUJU 

V okviru svojega dvodnevnega 
obiska v ptujski občini je Todo 
Kurtovič, sekretar v izvršnem 
komiteju predsedstva ZKJ, v 
četrtek, 13. junija 1974, govoril na 
zboru komunistov v Ptuju. V 
narodnem domu se je zbralo okrog 
400 komunistov iz ptujske občine 
in članov političnih aktivov iz 
sosednjih občin, ki so z zanimanjem 
sledili enournemu predavanju. V 
svojem predavanju se je visoki gost 
omejil predvsem na vprašanja, ki mu 
jih je predhodno posredoval komite 
občinske konference ZKS Ptuj. 
Povzemamo nekaj misli iz njegovega 
predavanja. 

Uvodoma je tov. Kurtovič pouda
ril, da je bil boj ZKJ v zadnjih nekaj 
letih, pred in po 21. seji predsedstva 
ZKJ, odločilnega pomena za ves naš 
razvoj, za našo notranjo trdnost, za 
samostojnost in neodvisnost naše 
domovine, za njen ugled v svetu in 
jasno usmeritev v politiko neuvršče
nosti. Ta boj ZKJ je imel tudi 
odločilen vpliv na naš samoupravni 
razvoj, na krepitev enakopravnosti 
narodov in narodnosti. V tem 
obdobju je ZKJ v praksi, z 
demokratičnimi sredstvi uveljavila 
svojo vodilno vlogo v novih pogojih 
samoupravnega socialističnega raz
voja, v skladu s politiko, začrtano 
na kongresih ZKJ. 

ZKJ - VODILNA SILA 
DELAVSKEGA RAZREDA 

V zvezi z najpomembnejšimi 
spremembami v delovanju ZKJ je 
Todo Kurtovič poudaril, da je ZK 
našla svoje pravo mesto kot vodilna 
sila delavskega razreda, ki se ni in se 
ne sme zrasti z državnim aparatom, 
ne more pa ce tudi distancirati od 
odločanja. To je nova vsebina v 
uresničevanju vloge ZK in dxugih 
naprednih sil, kar zlasti potrjuje 
naša nova ustava. Sprejem nove 
ustave pomeni dejansko konkretno 
uresničevanje programa ZKJ. Prav 
zato je glavna naloga vseh 
komunistov, da se povsod kar 
najdosledneje zavzemajo za uresni
čevanje nove ustave, kar je tudi ena 
od temeljnih nalog, ki jih je sprejel 
X. kongres ZKJ. 

Pri vsem tem ima ZK svojo 
posebno vlogo zlasti še na področju^ 

oblasti. Ce rečemo - oblasti, potem 
to pomeni vse tiste organe in 
področja, kjer se odloča. ZK mor^ 
zagotoviti najboljše socialistične 
rešitve pri vseh odločitvah. To je 
odgovorna naloga vseh komunistov, 
zlasti pa onih, ki neposredno 
delujejo v tistih organih. Razviti 
moramo samoupravljanje na vseh 
področjih, v zdravstvu, šolstvu pa 
vse do športnih dejavnosti. Povsod 
moramo najti rešitve, ki bodo 
zagotavljale popolnejši, zdrav socia
listični razvoj. ZK ima danes dovolj 
članov, dovolj sil, da se lahko na 
vseh področjih spopade s problemi 
in jih tudi uspešno reši. Pri tem je 
zlasti pomembno naše delo tam, 
Ider je delovni človek organiziran. 
Čeprav bomo ponekod naleteli na 
odpore, vendar se jih ne bojimo in 
se jih nikoli ne bomo bali, ker smo 
dovolj močni, da lahko povsod in 
vsakemu povemo, kaj je dobro in 
kaj je slabo. Pri tem je zlasti 
pomembna enotna akcija vseh 
subjektivnih sil. 

POMEN SOCIALNE 
STRUKTURE V ZK 

Na vprašanje o revolucionarni 
preobrazbi ZKJ in spremembi 
socialne strukture njenega članstva v 
korist delavske večine, je Todo 
Kurtovič poudaril, da prav socialna 
struktura zagotavlja trdnost usme
ritve in trdnost boja ZKJ. To je 
danes še posebnega pomena, ko 
razvijamo samoupravljanje in uresni
čujemo novo ustavo. Posebej je 
poudaril, da moramo na pojem 
delavskega razreda gledati širše. Vse 
bolj prehajamo v položaj, ko ne 
samo delavci v materialni pro
izvodnji, temveč tudi delavci na 
drugih področjih prehajajo v bistvu 
v nov družbeni odnos. S tem se 
celoviteje povezuje delavski razred 
in delovni ljudje. Koliko popolnejši 
bo razvoj samoupravljanja, toliko 
arše bo delavski razred povezan tudi 
z drugimi sloji. 

Pri tem ne smemo pozabiti, da so 
prav neposredni proizvajalci eden 
najpomembnejših dejavnikov za ZK. 
Prav zato je bilo izredno pomemb
no, da smo v vseh občinah 
ustanovili aktive komunistov -
neposrednih proizvajalcev. To je 

bilo tudi odločilnega pomena za 
nadaljnji razvoj samoupravljanja, saj 
so prav neposredni proizvajalci bili 
tisti, ki so zagotovih, da je 
samoupravljanje zaživelo in da je za 
sedanje obdobje odlično opravilo 
svoj izpit. Ustanovitev aktivov 
neposrednih proizvajalcev je prispe
vala tudi k nadaljnjemu razvoju 
demokratičnega centralizma, kar je 
bilo odločilnega pomena za ZK v 
boju proti raznim nacionalističnim 
in liberaUstičnim pojavom. 

DEMOKRATIČNI 
CENTRALIZEM 

Govoreč o demokratičnem cen
tralizmu je Todo Kurtovič predvsem 
poudaril, daje njegovo glavno bistvo 
v tem, da vsi komunisti učinkovito 
delujejo in sodelujejo, da se enotno 
in popolneje medsebojno povezujejo 
- od osnovnih in občinskih 
organizacij navzgor do centralnih 
komitejev. Ustvariti je treba pogoje, 
da bo vsak komunist in vsak organ 
ZK lahko uspešno opravljal svojo 
vlogo in naloge, ki jih je začrtal X. 
kongres ZKJ. Prav zato je treba 
krepiti tiste elemente demokrar 
tičnega centralizma, ki bodo 
omogočali komunistom medsebojno 
sodelovanje in enotno izvajanje 
nalog. 

Demokratični centralizem ni sam 
sebi namen, temveč je v današnjih 
pogojih njegov glavni namen v tem, 
da zagotovimo razvoj samoupravnih 
socialističnih odnosov. Ce ZK ne bi 
bila organizirana na načelih demo
kratičnega centralizma, tudi ne bi 
mogla razvijati takšnega sistema 
samoupravljanja, kakršnega mi da
nes razvijamo. Pri tem je posebej 
opozoril, da demokratični centra
lizem nima nobenih teženj k 
centralizaciji, nasprotno, odločno je 
proti vsaJcim težnjam, bodisi 
birokratskim in drugim, ki ne bi bile 
samoupravne, ki ne bi krepile 
enakopravnosti naših narodov in 
narodnosti. Take težnje ponekod še 
obstoje, zato je nanje znova 
opozoril X. kongres. 

Demokratični centralizem, kakrš
nega razvija in uveljavlja ZKJ, je 
temelj demokratizacije, ki ustreza 
interesom delavskega razreda, ki 
odpravlja oportunistične težnje, 
krepi odgovornost in disciplino. Ni 
samostojnosti pri delu, če ni tudi 
odgovornosti, ni svobodne pobude, 
če ni tudi discipline, eno brez 
drugega ne gre, ne more obstajati! 

NAJPOMEMBNEJŠE -
URESNIČEVANJE USTAVE 

Na splet vprašanj o nasprotjih v 
razvoju naše družbe, o odtujevanju 
presežne vrednosti, o ustvarjanju 
delavcu tujih centrov moči in 
podobno je Todo Kurtovič pred
vsem poudaril, da je uresničevanje 
določil nove ustave tisto, kar bo 
prispevalo k odpravljanju vseh teh 
nasprotij. Ne gre le za poedina 
področja v naši družbi, temveč za 
vsa področja dejavnost). Ko govo
rimo, da je treba uresničevati 
ustavo, potem to pomeni, da morajo 
zaživeti temeljne organizacije zdru
ženega dela in neposredno samo

upravljanje v njih, da mora zaživeti 
delegatski sistem, samoupravne 
interesne skupnosti, da je treba 
reorganizirari banke in zbornice, 
zunanjo trgovino in še marsikaj 
drugega. Obenem to pomeni 
reorganizirati tudi Socialistično 
zvezo, sindikate in mladino, ki 
morajo prilagoditi svojo dejavnost 
novim pogojem. 

Ker se je nekaj vprašanj nanašalo 
tudi na področje stabihzacije, je 
Todo Kurtovič naglasil, da smo na 
področju gospodarstva in stabili
zacije dosegli precejšnje uspehe, ki 
jih ne smemo podcenjevati, enako 
kot ne smemo podcenjevati določe
ne težave, ki še obstajajo. Podvzeti 
so števUni ukrepi, da se doseže 
stabilizacija, ki jo bomo in moramo 
uresničiti, ker delovni ljudje to od 
nas pričakujejo. Tu je odgovornost 
vsakega posameznika, od TOZD 
navzgor in ZK mora zaostriti to 
odgovornost, ker je dosedanja 
praksa dovolj zgovorno pokazala, da 
tudi na tem področju ne gre brez 
subjektivnih sil. 

V svojem izvajanju je omenil tudi 
vlogo sredstev javnega obveščanja, 
ki se morajo prav tako organizirati v 
smislu nove ustave, da bodo lahko 
še bolj služila samoupravljanju, 
interesom delavskega razreda in vseh 
delovnih ljudi. Cesto se v javnih 
občilih preveč enostransko prika
zuje samo slabe strani, le negativne 
pojave v naši družbi, premalo pa se 
piše in govori o tistem, kar smo 
dosegh, kar je pozitivno. Vedeti 
moramo, da so povsod v življenju in 
v razvoju dobre in slabe strani, zato 
moramo o njih govoriti odkrito, 
tako - kakršne stvari dejansko so, 
ne pa jih prikazovati enostransko. 
Kje bi naš delovni človek videl 
perspektivo, kje jemal optimizem, ki 
vlada, če v družbi ne bi bilo ničesar 
pozitivnega. Kritiki, ki nočejo videti 
ničesar dobrega, so dejansko 
nasprotniki socializma, odnos do 
prakse, je odnos do domovine, do 
socializma. Marksizem ni samo tisto, 
kar se učimo iz knjig, temveč je tudi 
to, kar naš delovni človek ustvarja, 
kar je naprednega v našem razvoju. 

Ob koncu je Todo Kurtovič znova 
poudaril, da je X. kongres ZKJ, 
kongres zmage samoupravljanja in 
samostojnosti naše domovine. Enot
nost na kongresu in enotna podpora 
njegovemu delu vseh delovnih ljudi 
Jugoslavije, je tudi močno okrepila 
naš ugled v svetu. Pred nami je samo 
akcija, da na vseh področjih 
uveljavljamo smer, začrtano v 
kongresnih resolucijah, to pa je -
utrjevanje enotnosti ZKJ in uresni
čevanje ustave. 

F. FIDERŠEK 

BOSNA IN HERCEGOVINA 
DOBI NOVO 2 0 NADSTROP
NO SKUPŠČINO 

Objekt ne bo dominiral Sarajevu 
samo po svoji višini, temveč po 
izredni harmoniji hnij in veliki 
gradbeni tehnologiji in obhki, ki jo 
je projektant začrtal poslopju 
najvišjega družbenopo li ticnega fo
ruma v repubhki Bosni in Herce
govini, 

Pred 8. sejo konference SZDL Ptuj 
Člani izvršnega odbora občinske 

konference SZDL Ptuj so namenili 
osrednjo točko dnevnega na svoji 
zadnji seji - pripravam na osmo 
razširjeno sejo konference SZDL, ki 
bo predvidoma v torek, 2. julija v 
jtujski dvorani narodnega doma. 
*oleg ocene dela v preteklem 

obdobju bodo sprejeli odgovorne 
naloge v zvezi z reorganizacijo 
SZDL, uresničevanjem sklepov 7. 
kongresa ZKS, 10. kongresa ZKJ in 
določil nove ustave. 

Izhajajoč iz teh in še drugih 
odgovornih nalog, ki so pred 
organizacijo socialistične zveze, so 
sklenili, da bodo doslej 11-članski 
izvršni odbor OK SZDL povečali na 

21 članov. Vanj bodo vključili tudi 
več žensk in mlajših članov. 

Spregovorih so tudi o pripravah 
na letošnjo karavano bratstva in 
prijateljstva katere gostiteljice bodo 
letos občine iz SR Srbije. Iz 
Slovenije se bo udeležilo karavane 
okoh 600 bivših izseljencev, nji
hovih ožjih družinskih članov in 
predstavnikov občinskih družbeno-
pohtičnih organizacij. V Srbijo bo 
odpotovala iz vsake občine tudi ena 
kulturna skupina. Ptujčane bo 
spremljal predvidoma ansambel 
Toneta Kmetca. Vlak bratstva in 
enotnosti bo krenil iz Maribora 
12. oktobra 



CAKOVEC 

Gasilstvo se začne s pionirji 

v nedeljo, 16. junija 1974 je bilo 
v Cakovcu 6. srečanje pioniijev iz 
Hrvatske in Slovenije v organizaciji 
Občinske gasilske zveze Cakovec in 
pod pokroviteljstvom tovarne „Ca-
teks", ki praznuje letos 100-letnico 
obstajanja in dela. 

Na stadionu so se zbrale pionirske 
A in B desetine iz 14 gasilskih zvez 
SRH ter iz 10 gasilskih zvez SRS od 
Celja do Lendave, tako da se je 
zbralo 56 pionirskih B desetin in 34 
A desetin ter 2 desetini B pionirk iz 
108 gasilskih društev v spremstvu 
desetarjev ter predsednikov in 
poveljnikov društev oziroma zvez. 

Pionirjev je bilo nad 1.500, od tega 
večina tekmovalcev v pionirskih 
šolskih disciplinah v teku in na 
orodju ter gašenju z ročno črpalko, 
drugi pa so bih gledalci. Dravsko in 
Ptujsko polje ter Haloze in v manjši 
meri Slovenske gorice so poslale 
svoje tekmovalce. Stadion je hitro 
spremenil svojo podobo. Pionirji-
tekmovalci so dobili bele majice z 
modrim, rudečim ali zelenim robom 
v spomin na srečanje v Čakovcu in 
na 100-letnico tovarne „Cateks". V 
prijetnem sončnem junijskem dnevu , 
je prišla belina majic skupno s; 

pionirskimi kapicami močno do 
izraza, še posebej pa živahnost 
pionirjev. Pred tekmovanjem so si 
skrbno ogledali vse priprave za 
tekmovanje, da bi bilo tekmovanje 

res uspešno in pokali ter priznanja 
razdeljena najboljšim desetinam. 

Otvoritveni del je bil svečan. 
Govornika, predsednik Občinske 
gasilske zveze Cakovec (OVS) Ivan 

Turk in direktor „Cateksa" inž. 
Ivan Kis kot predstavnik pokrovite
lja sta pozdravila vse zbrane 
predstojnike, še posebej pionirje, ki 
so se v Cakovcu srečali na enakih 
srečanjih, že šestič, kot najmlajši 
predstavniki gasilskih vrst, obenem 
pa sta želela tekmujočim mnogo 
uspehov. 

Vnema, strumnost in spretnost 
tekmovalnih A in B fantovskih in 
dekliških pionirskih desetin se je 
pokazala pri vsaki desetini. Sodniki 
so spremljali njihovo delo in dajali 
zaslužene točke. Ni bila lahka 
naloga iz 108 društev nagraditi 
najboljše, ne glede na to, di so iz 
SRH ali SRS. Iz ptujske občine je 
tekmovalo 20 A desetin in 15 B 
desetin. 

Končni rezultat tekmovanja je bil, 
da je odnesla 1 mesto desetina iz 
Zaboka, desetine iz ptujske občine 
pa so odnesle 4 pokale za najboljše 
in sicer desetme Hajdoše, Slovenja 
vas, Gorišnica in Gerečja vas. 
Udeležene zveze so dobile almanah 
„Cateksa", udeležena društva pri
znanja ter republiški zvezi SRH in 
SRS diplomi. Razdelitev pokalov je 
bila prav svečana, s priznanji 
tekmovalcem in gostitelju, zvezi 
Cakovec za ves trud in temeljito 
organiziranost srečanja. Predstavni
ka republiških gasilskih zvez SRH in 
SRS Dejanovič in Janko Žnidarič 
sta poudarila, da zasluži iniciativa z 
aktivnosljo pionirjev v gasilskih 
vrstah v občinskih zvezah republi
ško priznanje in pozornost ter skrb, 
da bo postalo to nova koristna 
praksa v Jugoslaviji, da bo zbiralo 
gasilstvo svoj naraščaj že rr>ed 
pionirji, pa ne samo operativni, 
temveč tudi starešinski. Občinska 
gasilska zveza Ptuj je izročila 
prireditelju srečanja 1974 spominski 
album. Izročil ga je predsedniku 
Ivanu Turku predsednik obč. 
gasilske zveze Janko Žnidarič 
obenem z zahvalo in priznanjem za 
letošnje uspehe. 

Pred razidom udeležencev sreča
nja v Cakovcu so se zbrale desetine 
pri svojih vozilih - večinoma novih 
rudečih gasilskih kombijih, potem 
pa v menzi restavracije . ,MTC" na 
kosilu. Časa za ogled Cakovca in 
njegovih zanimivosti tokrat ni bilo 
za skupine, ki so pohitele po 
tekmovanju domov. 

Preživeti dopoldne v Cakovcu je 
pustil vsem udeležencem 6. pionir
skega srečanja lepe vtise in spomine. 

J. V. . 

Zbrani tekmovalci pred razdelitvijo pokalov 

DELOVNA AKCUA NA RODNEM VRHU 

Delavci Dravskih elektrarn za Haloze 
Delavci Dravskih elektrarn iz 

Maribora, ki so se doslej izkazali že 
z več solidarnostnimi akcijami, so 
bili minulo soboto tudi prisrčno 
sprejeti gostje na Rodnem vrhu v 
Halozah. Dvajset članov tega 
kolektiva, med njimi kovači, 
brusilci, varilci, elektrikarji, ključav-
tiičarji in mojstri drugih pokhcev so 
pripeljali s seboj na Rodni vrh 
najnujnejša orodja s katerimi so 
popravljali občanom Rodnega vrha 
in okoliških zaselkov kmetijske 
stroje in orodja. 

Improvizirana delavnica je bila 
pod staro Upo pri osnovni šoU, 
nekatera popravila pa so opravili 
tudi na bližnjih kmečkih dvoriščih. 
Domačini so pripeljali pluge. 

motorne kosilnice, ročne kose, 
verige, popravila potrebne motike, 
sekire, skratka vse kar je bifo 
potrebno popravila. Otroci so 
pripeljali tudi svoja otroška kolesa. 
Mojstri so jim radi ustregh in 
popravili tudi njihove železne 
konjičke. 

Kovaška kladiva in drugi stroji so 
bmeU pred šolo na Rodnem vrhu od 
ranega jutra do poznega popol
dneva. Starejši haloški očanci 
skorajda niso mogli verjeti, da jim ni 
bilo treba za opravljene usluge 
ničesar plačati. Doslej namreč niso 
bili navajeni, da bi dobih kaj za 
„hvala lepa". 

Pohvale vredno akcijo so organizi
rali mladinski aktiv, družbenopoli

tične organizacije in samoupravni 
organi Dravskih elektrarn skupaj z 
občinsko konferenco SZDL in OK 
ZMS Ptuj ter z vaškim odborom 
SZDL na Rodnem vrhu. Zgledni 
primer Dravskih elektrarn naj bo 
tudi spodbuda drugim delovnim 
kolektivom, ki lahko s podobnimi 
akcijami navidez sicer malo vendar 
veliko prispevajo manj razvitim 
Halozam in Slovenskim goricam. Od 
lepih besed: „Pomagajmo manj 
razvitim", je treba namreč pristopiti 
tudi k dejanjem. 

Delavcem Dravskih elektrarn se je 
zahvalil za pomoč Franc Lačen, 
ravnatelj osnovne šole na Rodnem 
vrhu in podpredsednik OK SZDL 
Ptiij. 

'niprovizirana kovačnica in popravilo elektromotorja' 

DELO KOMISIJE ZA PRI
PRAVO, USTANOVITEV IN 
IZDELAVO RAZVOJNEGA 
PROGRAMA SREDNJEŠOL
SKEGA CENTRA V PTUJU 

Seja komisije je bila 14. junija 
1974, ob 9.30 uri v sejni dvorani na 
magistratu. Trg mladinskih delovnih 
brigad. Obravnavali so analizo 
predloga za zgraditev srednje-' 
šolskega centra in dijaškega doma v 
Ptuju ter delovni program nadalj
njega dela komisije. 

Na anaUzo, ki jo je izdelal 
Ekonomski center iz Maribora, sol 
bile dane številne pripombe. Zato je 
delovna komisija, katere predsednik 
je Jože Stropnik sklenila, da morajo 
organizacije, ki se vključujejo v ta 
center, organizirati razprave o 
analizi v svojih delovnih skupnostih 
in poslati pripombe do 20. junija 
1974, oddelku za družbene službe. 

Komisija ima tudi nalogo pri
praviti osnutke samoupravnih aktov. 
Rok je do konca avgusta. 



ŠTATENBERG POSTAL VELIKA 
KONKURENCA PTUJSKIH GOSTINCEV 
Grad Štatenberg je že od nekdaj 

slovel po svoji čudoviti legi na 
obronku Haloz pri Makolah. Grad 
obdaja zelo urejen gozd z jezerom. 
Tu je močno kopanje in čobiarjenje. 
Grajsko hotelski objekt razpolaga s 
sedmimi restavracijskimi prostori in 
okoli 600 sedeži. V teh dneh 
pospešeno obnavljajo polovico sob 
za goste, ki bodo dobila centralno 
ogrevanje. 

Grad Štatenberg ima morda eno 
samo napako, da je namreč s 
Ptujem, Mariboiom in Celjem 
povezan s slabo cesto, ki jo z 
obljubami asfaltirajo že dobrih deset 
let, čeravno je dolga le 15 
kilojnetrov. Dnevni penzijoni so 
poceni, predvsem pa je za goste 
privlačna vljudnost maloštevilnega 
gostinskega osebja, ki tvori samo
stojno poslovno enoto veletrgovine 
Koloniale iz Maribora. Ko so 
zadolženi gostinski objekt prevzeli 
iz rok gostincev „trgovci" maribor
skih Kolonial je krenilo na bolje in 
pričakovati je, da bo Štatenberg v 
naslednjih letih postal najbolj 
obiskan grad v Sloveniji. 

Pred dnevi je vodstvo obrata 
sklenilo pogodbo z združenjem 
estradnih umetnikov „Lira" iz 
Cakovca, ki jim sedaj vsak petek in 
soboto organizira plesno-koncertne 
prireditve, ki so pričele odtegovati 
prej stalne goste Trakoščana, Borla 
in dmgih gostinskih lokalov v 
ptujski in bistriški občini. Nastopi 
Ne\v swing kvarteta in Ota 
Pestnerja, ansambla Črne vrane, 
ansambla Dan in noč so samo iz 
Ptuja pritegnili nad petdeset gostov. 
Vstopnina je nizka, konsumacij ni, 

prav tako so tudi cene gostinskih 
storitev nižje, kot od tovrstnih in 
sorodnih gostinskih objektov v 
okolici. 

Takoj po zaključku proslav ob 
krajevnem prazniku Poljčane bodo 
na Statenbergu nadaljevali z koncer
ti ob petkih in sobotah v katerih naj 
bi po predvidenem programu v 
naslednjih periodah nastopili: Alfi 
Nipič, Majda Jazbec, Ivica Šerfezi, 
grupa 220, Andreja Župančič, 
Duško Lokin, Ditka Haberl in drugi. 

Dirketor gostinskega podjetja 
Štatenberg je ob tej priliki povedal: 
„Ni mi žal večje vsote denajja, ki jo 
zahtevajo koncerti boljših jugoslo
vanskih vokalno instrumentalnih 
skupin in solistov. Številni gostje, ki 
jih prej sploh ni bilo, pridejo samo 
zaradi teh. Ob koncertu Bertija 
Rodoška, Ota Pestnerja in New 
swing kvarteta nad 800 gostov 
nisem mogel sprejeti. Ob petkih prej 
nikob nismo imeli zasedenega 
lokala. Seveda pa nismo postali 
zanimivi samo za posamezne goste, 
temveč nas obiskujejo kar cele 
organizirane skupine, med katerimi 
smo dobili tudi redne goste iz 
športnih društev, ki pri nas preživijo 
čas pred prvenstvom. Predvsem za 
te zadnje je naš grad kakor naročen, 
kajti poleg miru in okoliške samote 
jim zagotavljamo tudi odlične 
terene za kondicijske treninge kakor 
tudi za sprostitev in oddih." 

Med takšne redne goste sodita 
tudi dve ptujski športni društvi, ki 
sta pred tem zahajali na Pohorje ali 
na Bori, sedaj pa oboji ugotavljajo, 
da je najbope in najceneje na 
Statenbergu." , 

Takšnemu toboganu ni zaupati, zato je tudi zatišje okrog njega k 
tudi vseh ostalih rekvizitov za zabavo in igro najmlajših 

NEODGOVORNA MLADINA 
PRIKRAJŠALA NAJMLAJŠE 

„ Zdrav duh v zdravem telesu" so 
trdili starši najmlajših prebivalcev 
naselja Zg. Bistrica, ko so pred nekaj 
leti skupno z otroškim vrtcem Slov. 
Bistrica zgradili igrišče za najmlajše 
Bistričane. V svojih predvidevanjih 
se niso ušteli, saj je bilo na novo 
zgrajenem in tudi edinem urejenem 
odprtem igrišču v Zg. Bistrici vedno 
polno malčkov. V lepo urejenem 
peskovniku so rasli gradovi, mnoge 
mamice so morale kar naprej hvahti 
velike kekse in potičke svojiH 
naslednic, kdaj pa kdaj je poletela v 
zrak tudi lopatica mivke, ki ji je 
največkrat sledil jok in stok pa 
vendar je bilo pravo veselje gledati 

ta živžav, ki se je nadaljeval ol 
gugalnicah, toboganu in še mnogi, 
otroških rekvizitih. 

Žal pa je bilo to veselje kratko, si 
so lepoto otroštva obujali tui 
„otroci", ki so že prerasli obdobji 
peskovnikov, toboganov in gugalnic 
Bilo je na otroškem igrišč, 
namenjenim samo najmlajšim t 
tako ni čudno, da oprema c 
vzdržala. Postala je to, česar s 
malčki niso niti najmanj želeli: kup 
neuporabnega železja in s travi 
poraščenih poti. Najmlajši si seda; 
ponovno iščejo svojp zabavo n: 
cestah med stanovanjskimi bloki 
kjer so nenehno ispostavljer. 
nevarnostim prometa, povečane p; 
so tudi skrbi staršev. 

Vprašanja, kdo je kriv takšnem 
stanju in ali bodo najmlajših 
prebivalcem naselja Zg. Bistrici 
povrnili njihov svet ustvarjanj r 
igre, ki je nujen za zdrav ii 
normalen razvoj otroka, postni 
zopet vedno bolj prisoten med stan 
v Zg. Bistrici 

Foto in tekst 
Viktor Horva 

BISTRIČANI BODO VROČE DNI V DOMAČEM KOPALIŠČU 
Že daljše obdobje je na pogovorih 

o letnem kopališču v Slov. Bistrici 
zelo vroče, temperatura pa se je še 
posebno dvignila s prihodom 
toplejših dni. Kaj se ne bi, saj je vse 
kazalo, da bodo Bistričani še enkrat 
ostali ob nedograjenem bazenu in se 
bodo v želji za kopanjem morali 
zopet poditi za oddaljenejšimi 
kopaU^či. 

Gotovo je vroča kri ljubiteljev 
kopanja storila svoje, da so 
odgovorni za izgradnjo bistriškega 
kopališča s težavo, a vendar 
obljubih, da bo kopaUšče letos v 
juUju že pripravljeno sprejeti prve 
kopalce. S to obljubo paa občani 
niso zadovoljni. KopaUšče bi moralo 

biti gotovo že leta 1973. Odločno 
bodo in že zahtevajo, da se najdejo 
krivci za tako neodgovorno ravna
nje. Občani so že mnogo pred tem 
zbraU potrebna finančna sredstva za 
izgradnjo tega najpomembnejšega 
poletnega rekreacijskega objekta v 
mestu. Čakanje je tudi potrpežljivim 
občanom ,,prekipelo", zato zahte
vajo od povzročiteljev zamud v 
izgradnji bistriškega bazena takojš
nje odgovore in tudi kaznovanje 
krivcev. Zahteva je toliko bolj 
upravičena, če ugotovimo, da so se' 
stroški izgradnje bistriškega bazena 
od predračunskih stroškov, ki so 
znašali 77 starih mihjonov, dvignili 
za več kot 100 odstotno (150 

mihjonov SD). Zraven tega se 
nekateri nestrpneži že znašajo nad 
dograjenim delom kopališča in tako 
povzročajo dodatne stroške. Skrajni , 
čas je, da kopališče dobi svojo 
načrtovano podobo. poto in tekst 

V. Horvat 

Podoba bistriškega bazena pred dnevi - z malo upanja v uspeh! 

TABORNIKI SI LEPO UREJAJO 
SVOJ DOM 

Taborniški odred „BORIS KI
DRIČ" iz Kidričevega si v zadnjem 
času vse bolj prizadeva, da bi si 
čimprej uredil svoj taborniški dom 
na Jelovici pri Stopercah. Ta odred 
je dobU v upravljanje in koriščenje 
stavbo, ki je bila pred časom precej 
vehka kmetija in ki mu jo je dalo v 
najem gozdno gospodarstvo Ptuj. 
Seveda je treba stavbo urediti, ker je 
bila precej časa zapuščena, vendar 
to ni motilo taborniške organizacije 
iz Kidričevega, da se ne bi z vso 
vnemo lotila adaptacije in urejanje 
doma, ki bi naj čim prej služil 
svojemu namenu. S sredstvi jim je 
največ pomagal delovni kolektiv 
TGA, ki jim je poleg dotacije dodeUl 
tudi brezplačno precejšnje število 
postelj z vložki, rjuhami ter odejami 
(kočami). Vse to je že v domu, ne 
smemo pa prezreti tudi pomoči 
krajevne skupnosti Kidričevo, ki je 
odredu pravtako dodehla brez
plačno nekaj raznega materiala, ki je 
bil nujno potreben pri urejanju 
doma. Povsem drugo vprašanje pa je 
problem udeležbe pri prostovoljnih 

delavnih akcijah za urejanje doni' 
saj se največkrat udeležujejo eni t 
isti člani, čeprav je na seji odreda t: 
sprejet sklep, da bi pri urejanj 
morali sodelovati prav vsi člar̂  
Zato se tudi dogaja, da nekateri 
upada volja, ko vidijo, da pretežr 
večina članstva aktivno dela sam 
pri taborenjih in nekaterih drugi 
akcijah, da pa pri prostovoljni akci 
pozabljajo na svojo dolžnost in da" 
obvezo do odreda. Vemo, da ima) 
taborniške organizacije izredn 
pomembno vlogo v pripravah f 
splošno ljudsko obrambo in da zal 
ni vseeno, kako delajo člani v ta 
organizaciji in kako delujejo tabo 
niSci odredi. 

Prepričani so, da se bo spremeni 
na bolje, morda prav sedaj, ko '• 
tudi v vodstvu naredili spremem' 
zaradi nesoglasij, ki pa niso inie 
nobenega vpliva na delo odif 
Želja je le, da bi se spet vsi čla 
aktivno vključili v akcije tab' 
niškcga odreda „B0R1S KIDRlC 
Kidričevem. ^ 



Uspešno delo DU Hajdina 
Prejšnjo nedeljo je imelo redni 

letni občni zbor društvo upoko-
jgncev Hajdina, katerega so se poleg 
velikega števila članov udeležili tudi 
nekateri gostje, med katerimi je bil 
tudi predstavnik republiškega od
bora društva upokojencev. Najprej 
je zbranim zapel nekaj narocinih 
pesmi moški pevski zbor, ki je zelo 
)resenetil s svojim izvrstnim petjem, 
;ar pomeni, da tudi starejša grla 
jjnajo dobre glasove. Zato gre 
največja zasluga aktivnemu pevo-
vodji tov. Cernetu, ki zelo uspešno 
vadi svoje tovariše - upokojence. 

Po otvoritvi in izvolitvi delovnega 
predsedstva je zbranim spregovoril 
najprej predsednik društva Ferdo 
Sreiber, ki je v svojem poročilu 
nanizal vrsto doseženih uspehov 
društva. Bilo je zares zelo aktivno. 
To najbolje dokazuje njihov izredno 
lepo preurejen dom upokojencev z 
dozidanim bifejem, kjer so člani s 
svojimi prispevki mnogo pomagali. 
Zato jim je tudi republiški odbor 
dodeUl izredno lepo dotacijo, ki je 
znašala nad deset starih mihjonov. 
Organizirali so tudi vrsto prireditev, 
za katere so člani sami zbrali denar. 
Mislijo tudi na aktivno rekreacijo 
članstva, zato bodo organizirali 
letos vrsto rekreacijskih izletov in si 
poleg tega ogledaU nekatere spomin
ske in zgodovinske kraje iz NOV in 
druge kulturne znamenitosti naše 
dežele. 

Poročilo tajnika Vinka Gajserja je 
nakazalo vrsto uspehov pa tudi 
nekaterih problemov, s katerimi so 
se srečavali skozi minulo obdobje in 
ki jih bodo, kot so v razpravi 

faudarili, skušah letos odpraviti, 
udi iz blagajniškega poslovanja, oz. 

poročila je bilo razvidno, da so zelo 
uspešno poslovali in dosegli ugodne 
finančne rezultate, kar jim je 
predvsem uspelo z vestnim, odgo
vornim in marljivim delom vseh 
odbornikov, ki so veliko prispevali 
za korist in razvoj društva, ki šteje 
400 članov, katerim pa se od časa 
do časa priključujejo novi iz raznih 
krajev ptujskega pa tudi maribor

skega območja, kar je še en dokaz 
njihovega uspešnega delovanja. 

V razpravi so člani povedali 
nekohko svojih zapažanj o delu 
društva, kar pa je bilo le pozitivno 
in namenjeno nadaljnjemu še 
uspešnejšemu delu. Spregovoril je 
tudi predstavnik republiSiega od
bora društva upokojencev ter 
poudaril, da je izredno presenečen 
nad dosežki od lanskega občnega 
zbora in dejal, da se bo tudi v 
bodoče še bolj zavzemal za to, da 
taka aktivna društva, kot je DU 
Hajdina, dobivajo še več sredstev od 
repubhke, saj so vsa dosedanja bila 
zares izredno koristno, vložena, kar 
je razvidno ne le iz podanih poročil 
predsednika in tajnika ter razprave, 
ampak je vse to vidno na vsakem 
koraku. Vredno je tudi omeniti, da 
bi si naj razna društva vzela zgled v 
delu društev upokojencev, ki so zelo 
aktivna in delovna - eno takih pa je 
nedvomno tudi društvo upoko
jencev iz Hajdine. 

Napak bi bilo, če bi spregledali 
marljivega člana društva in gospo
darja Ivana Repeca, ki ima poleg 
drugih tudi sam precejšen delež pri 
tako uspešni aktivnosti društva. Se 
in še bi lahko naštevali imena 
aktivnih in marljivih članov odbora 
in celotnega društva, tc^a naj velja 
le, da so vsi doprinesli svoj delež, 
vsak pač po svojih možnostih in so 
zato tudi vsi zaslužni za dosežene 
uspehe, ki pa bodo v bodoče še 
boljši. Konkreten dokaz, da so v 
redu opravljali dosedaj svoje delo v 
odboru je tudi to, da so skoraj 
enoglasno izvohli v novo vodstvo vse 
dosedanje člane. To dokazuje, da so 
vsi člani imeli v vodstvo zaupanje. 
Vso priznanje gre tudi častnemu 
doživljenjskemu predsedniku dru
štva Jakobu Klemenčiču, kije kljjib 
starosti in slabemu zdravju še vedno 
na voljo ob vsakem času, če je 
potrebna njegova pomoč in nasveti > 
Vsem članom društva in novemu 
vodstvu tudi naše iskrene čestitke! 

F. Meško 

NOVA HIMNA ŠE VEDNO 
NEPOTRJENA 

Na razpis Zveze kompozitorjev 
Jugoslavije za tekst nove jugoslo
vanske himne je prispelo 1707 
sestavkov in nad dva tisoč 
predlogov. Žirija se ni mogla 
odločiti za prvo nagrado, podelila 
pa je pet drugih, ki so jih prejeli: 

Dragan Jovič in Džordže Radišič iz 
Beograda, M. Cilenšek iz Maribora, 
Bogoljub Antonasijevič iz Niša in 
Džoko Stojičič iz Brodgrada. 

Nagrajenim avtorjem je predla
gano, naj svoje tekste dopolnijo do 
septembra meseca tega leta, nakar 
jih bo komisija ponovno ocenjevala 
in razpisala ponovni konkurs, če 
ustreznega teksta ne ba 

OBVESTILA SINDIKATOV 
Z namenom, da bi člani sindikata 

na območju občine Slov. Bistrica 
bili kar najhitreje in konkretneje 
seznanjeni z dogodki iz sindikalnega 
delovanja v svoji občini in izven nje, 
se je občinski sindikalni svet Slov. 
Bistrica odločil, da bo svoje 
dosedanje gasilo OBVESTILA, kije 
^ preteklem obdobju izhajalo samo 
občasno in ob pomembnejših 
''ogodkih, sedaj izhajalo redno vsak 
niesec. 

Glasilo bo med ostalimi rednimi 
"ovostmi iz področja sindikalnega 
dela posvečalo posebno pozornost ^ 
"atkoročnim in dolgoročnejšim \ 

nalogam občinskega sindikalnega 
sveta in osnovnih sindikalnih 
organizacij, programom dejavnosti 
komisij in odborov ^er športnemu in 
rekreativnemu življenju zaposlenih' 
na območju te občine. 

Glasilo bo izdajal posebni ured
niški odbor pri OSS Slov. Bistrica, 
prejemale pa ga bodo vse osnovne 
sindikalne organizacije, komisije, 
odbori ter družbenopolitične in 
gospodarske organizacije v bistriški 
občini. Enako tudi sindikalni 
delavcu 

V. Horvat 

VZGOJITELJU IN UČITELJU: 
IVANU GEČU 

Preprosta - toda žilava in 
trdna krušjakova zamušanska 
mati - kmetica je oktobra 1905 
rodila fantička in verjetno v 
svoji sladki porodni bolečini ni 
slutila, da bo zrasel ta njen 
nebogljenček v velikega vzgo
jitelja in učitelja IVANA GECA. 

Ko se je s svojimi vrstniki 
poganjal za kravami po močvir
nih zamušanskih travnikih, ko je 
odkrival čudesa zamušanskih 
gozdov in gazil mastno ilovnato 
blato goriških kolovozov, ko se 
je družno potil z volmi, ki so 
rezali globoke sočne brazde 
ljubljene zamušanske zemlje, da 
bi rodila sladeJc rženi kruh, ko je 
v toplih poletnih nočeh poslušal 
prešeren vrisk in smeh zamu
šanske mladosti, pač tudi sam ni 
slutil, da bo v letih, ko bo 
dozorel, vzgajal in učil vso 
mladež Zamušanov in vsega 
našega polja, ki je ležalo vse od 
blagodejnega sonca ožarjeno 
pred njim v visokem poletju, ko 
je otrlo rosne solze zorečih 
senožeti in v zimskih snežnih 
metežih vse pokojno belo, ko je 
sneg zasipaval sproti . gazi 
njegovih trdnih in odločnih 
korakov. 

Slovenska zamušanska zemlja 
je tako po kmečki materi rodila 
Slovencem predanega vzgojitelja 
in učitelja, ki je ves čas svoje 
otroške brezskrbnosti, svoje 
osnovnošolske gorišniške in 
srednješolske mariborske mla
dosti, svojega zorenja ter 
končno svojih zrehh možatih 
gorišniških let črpal svojo 
vzgojiteljsko in učiteljsko moč 
in vero ter zaupanja v človeka iz 
svoje in naše skupne kmečke 
zemlje, za katero je vedel, kaj 
ima od nje pravico pričakovati 
in kaj ji je dolžan dati 

Po končani osnovni šoh, ko je 
trgal hlače na raskavih klopeh 
dobre stare šole, ga je ukaželja 
peljala na srednjo šolo v Ptuj in 
od tu na učiteljišče v Maribor, 
kjer je okušal vse tegobe dijaka, 
ki mu pač medvojna kmečka 
domačija ni mogla nuditi 
razkošja in izobilja v brezskrbni 
in dovoljni meri. 19-leten je 
diplomiral na učiteljišču v 
Mariboru in 27. oktobra 1924 
začel s težaškim, a vendarle 
lepim in plemenitim vzgoji
teljsko učiteljskim delom na 
svoji domači gorišniški šoh. 
Odslužil je jugoslovansko voj
sko, postal rezervni oficir, 
služboval nato eno leto v 
Majšperku, ko se je ponovno 
vrnil domov v Gorišnico, da bi 
tu nadaljeval z izžarevanjem 
vzgojiteljsko-učiteljske ljubezni 
mladini in odrashm in ga tu tudi 
dokončal. 

Kakor je bila zemlja, ki ga je 
rodila, trda in mehka, žejna in 
mokra, kruta in usmiljena, 
ponosna in uporna, ponižana in 

razžaljena, dosledno stroga in 
popustljiva, polna trpke žalosti 
in prešernega smeha, vriskanja in 
petja in joka, sramežljiva in Vase 
zaprta, bogata in revna, skopa in 
radodarna, do globokih korenin 
prekleta in do nebeških višav 
zahvaljevana, globoko preorana 
in z znojem prepojena, mehko 
zrahljana in poravnana, s 
sovraštvom prežeta in z ljub
eznijo objeta - končno pa do 
vseh koncev in krajev zmagovita, 
poštena in predana, tak je bil 
naš IVAN G E C kot vzgojitelj in 
učitelj. 

Svoje bogato znanje in svoje 
sposobnosti je z dosledno 
upornostjo in žilavostjo kmeč
kega učitelja deUl osnovnim 
šolarjem in v nemali meri 
slušateljem kmetijsko nada
ljevalne šole, ko je bil obema 
šolama učitelj, vzgojitelj in 
upravitelj. V tem njegovem delu 
smo ga čutili in poznali kot 
strogega, nedostopnega, strah 
zbujajočega prosvetnega delav
ca, ko se je pa vendarle pod 
raskavo lupino skrivala njegova 
veUka, dosledna in vsega spošto
vanja vredna človečnost ter 
ljubezen do dela in do mlajših in 
starejših. 

Cas in prostor sta vanj 
neusmiljeno sekala. V vsej svoji 
veličini in preprostosti je moral 
sprejemati udarce neusmiljenega 
življenja, kar ga pa vendarle ni 
zlomilo, saj je vedno znova našel 
poti in steze nazaj - nazaj v 
šolo, nazaj med mlade ljudi, 
dokler ga nerazumljiva in 
nedopustljiva napaka narave ni 
dokončno odtrgala s šolskih 
ješpoti in širokih cest in ga 
cončno pripeljala na rob, kjer 
mu je zastal utrujeni korak. 

Sedaj se je poslednjič ustavil 
pred pragom ljubljene gorišniške 
šole. Ko bomo še rod za rodom 
prestop ah njen prag in v njej 
razdajah ali pa sprejem ah 
osnovno učenost, ne bomo 
mogli ne v resni besedi in ne v 
šali mimo tovariša G E C A 
IVANA. 

Dragi Ivan! 
V svojem življenju, ki je bilo 

mnogo prekratko - pa zato 
vendarle ne manj bogato in 
plodno, si prešel tohko svetlih 
dni in tohko temnih noči. 
Doživel si nešteto udarcev in 
krivic. Hvale in zahvale nisi bU 
deležen v zasluženi meri. Dovoh 
nam, da se ti za tvoje veUko delo 
sicer posmrtno oddolžimo z 
zahvalo, ki je'po pomoti nisi bil 
deležen ob odkritju nove šole. 
Oprosti nam. prosim! 

S tem zapiram zadnjo stran 
tvoje gorišniške osnovnošolske 
kronike, dragi vzgojitelj in 
učitelj IVAN G E C . 

Slava tvojemu spominu! 
DUŠAN C O K L 



Tudi prostor v središču Slov. Bistrice, ki bi z urejenostjo lahko 
nudil „parkirno zavetje" mnogim voznikom, ostaja že več let 
neurejen. „Red" je prepuščen voznikom samim 

Foto in tekst: V. Horvat 

K A M P A R K I R A T I ? 
Kljub temu. da Slov. Bistrica ni 

mesto z 50 ali večtisoč prebivalci, 
pa se že sedaj srečuje s problemom, 
ki je značilen za večja mesta. Hitro 
naraščanje števila avtomobilov, 
posebno osebnih, je mofcno občutiti 
tudi v občinskem središču, še 
posebno takrat, kadar se postavlja 
vprašanje parkiranja. K temu daje 
svoj prispevek tudi magistralna 
cesta, ki povezuje Maribor z 
Ljubljano in morjem. Ta je speljana 
skozi središče mesta Slov. Bistrica in 
v njem še povečuje potrebo po 
urejenih parkirnih prostorih. Teh je) 
v Slov. Bistrici sedaj okrog 50, od 
teh je več kakor četrtina ob 
delavnikih rezervirana za zaposlene 

v raznih zavodih mestnega središča. 
Pomanjkanje urejenih parkirnih 

prostorov v občinskem središču 
postaja vsak dan večje, še posebno 
pb naraščajoči turistični sezoni, ki 
je v prometnem pomenu ni mogoče 
spregledati, saj je glavni promet 
velikega števila gostov iz Avstrije, 
Nemčije in drugih držav usmerjen 
prav skozi Slov. Bistrico. Tako se ni 
čuditi voznikom, ki iz različnih 
vzrokov želijo ustaviti v tem mestu, 
pa tudi domačinom, da v brez
upnem iskanju parkirnega prostora 
pustijo svoja vozila na mestih, kjer 
ovirajo promet pa tudi pešce na 
pločnikih. 

IGD IMPOL osvojilo občinski 
prehodni pokal 

Pred nedavnim je bilo pod 
pokroviteljstvom občinske gasilske 
zveze Slov. Bistrica in v organizaciji 
Industrijskega gasilskega društva 
IMPOL Slov. Bistrica v tem mestu 
letošnje drugo občinsko tekmovanje 
gasOskih društev za prehodni pokal 
OGZ Slov. Bistrica. Skupno se je 
tekmovanja udeležilo 17 društev iz. 

delovnih kolektivov in krajevnih 
skupnosti, kar pomeni, da so se 
tekmovanja udeležila vsa društva iz 
bistriške občine. Tekmovalo je nad 
200 gasilcev; med katerimi je tudi 
edina ženska desetina v tej občini, 
ki deluje v sestavu PGD Oplotnica. 

Značilnost letošnjega telonovanja 
je bila ugotovitev, da so bile vse 

desetine izredno skrbno pripravljene 
in usposobljene. Vehk napredek, v 
primerjavi z istim obdobjem lani, je 
bilo tokrat opaziti v kvahteti in 
spretnostih izvajanja nalog, pred
vsem v trodelnem napadu in 
taktičnih vajah. 

Ob tej priložnosti je OGZ Slov. 
Bistrica podelila 44 gasilcem 
bistriške občine diplome o prizna
nju činov gasilskega častnika, na 
osnovi pred kratkim zaključenega 
letnega tečaja za gasilske častnike. 

Tekmovanje za prehodni pokal 
OGZ Slov. Bistrica je letos uspešno 
organiziralo IGD IMPOL iz Slov. 
Bistrice v okviru svojega praznika ob 
sprejemu nove gasilske brizgalne 
Rosenbauer z močjo 600 litrov. 
Desetina organizatorja IGD IMPOL 
pa je letos ponovno dokazala, da je 
najboljša v občini. Letos je med 17 
društvi zbrala največje število točk 
(842,3) in tako že drugič zapored 
osvojila občinski prehodni pokal 
Druga je bila desetina PGD Slov. 
Bistrica, tretja pa desetina PGD 
Oplotnica 

Skromna razlika v osvojenih 
točkah med prvo uvrščenimi in 
tistimi na začelju zgovorno kaže, da 
so bile vse desetine gasilskih društev 
zelo dobro pripravljene. 

Foto in tekst: 
V. Horvat 

Zbor gasilcev bistriške občine na letošnjem tekmovanju za 
prehodni pokal OGZ Slov. Bistrica 

BISTRIŠKI T A X I USPEŠNO STARTAL 
Mnogi Bistričani in okoličani so s 

precejšnjo mero radovednosti opa
zovali, kako je osebni avtomobil 
Citroen, v katerem je bUa zataknjena 
tabUca T A X I , nekaj dni skoraj 
brezupno, a vendar vztrajno - stal 
na pločniku pred hotelom Planina v 
Slov. Bistrici. Največ mimoidočih si 
njegove vztrajnosti skoraj ni moglo 
zamišljati in nikakor niso hoteli 
verjeti, da gre tokrat prvič za 
bistriškega taksista. 

Potreba po zasebnih prevozih 
tako domačinov kot tudi tujcev se 
je velikokrat kazala. Na predlog 

skupščine občine je prvi korak v 
tako službo v Slov. Bistrici napravil 
Celjan Franc Vodeb, ki se je z 
družino preselil v Zg. Polskavo. 

Ni odveč trditev, da je'bil prvi 
Krat v ta posel negotov. To so 
potrdili tudi prvi dnevi in mesec, ko 
se je za prevoz s takxijem odločilo 
le malo ljudi. Na srečo pa se je 
kmalu obrnilo na bolje. Občani so 
spoznah novega občana in njegovo 
vlogo, Se posebno, ker je Franci 
Vodeb tudi /sicer družaben in 
zgovoren - kot mu veleva delo, ki 
ga opravlja. Vedno več želja 

Sedaj že nasmejani Franci Vodeb s svojim ,4conjičkom" na 
delovnem mestu 

prevozih v vse smeri se je pojavljalo. 
Izražajo pa jih največkrat delavci iz 
sosednjih republik in oddaljenih 
krajev, ki so tukaj na sezonskem 
delu, tuji gostje koristijo njegove 
usluge do znanih turističnih krajev 
po Sloveniji in Hrvatski pa tudi 
sosednji Avstriji ter za obiske 
termalnih kopališč: Rogaško Slati
no, Cateške in Atomske toplice. 
Moravče itd. 

Svojo privlačnost si je bistriški 
taksist pridobil tudi z ugodno ceno 
prevoza, kar večkrat koristijo tudi 
sami Bistričani za prevoz na krajših 
razdaljah. Le-teh je vedno več. Tako 
sedaj Franci Vodeb ni več v 
negotovosti za svoj ,,vsakdanji 
kruh" saj po f̂ vch mesecih 
„službovanja" prepelje dnevno po
prečno 10 ljudi v to ali drugo smer, 
Seveda pa so še dnevi, ko je vožnje 
tudi manj. Sedaj ima svoj stalni 
prostor v središču mesta, kjer 
skupno z hotelom Planina pričakuje 
pravo turistično sezono, kije že na 
pragu. 

Foto in tekst V. Hom^ 

SEJA PREDSEDSTVA 
OK ZMS PTUJ 

V prostorih občinske konfe 
renče 2 M S Ptuj, je bila i 
ponedeljek, 17. junija 1974, 10. seji 
predsedstva občinske konference 
ZMS Ptuj s sledečim dnevnim 
redom: pregled dela, razprava " 
statutu in resoluciji ZSMJ in ZSMS. 
priprava gradiva in razprave za sejo 
komiteja in razno. 

Bil je sprejet sklep, da se ustanpv: 
50-članski politični aktiv, ki 
sestavljen iz članov predsedstva OK 
predsednikov speciahziranih m'̂  
dinskih konferenc in mladih kofflU 
nistov do 27. leta starosti z nalog" 
da opravi razlago statuta ZSMJ i' 
ZSMS o nadaljnji vlogi in akcij 
ZSMS v gradnji samoupravn 
socialistične družbe v mladinski 
aktivih. 



Varstvo ostarelih 

DOM dr. JOŽETA POTRČA 
V POLJČANAH 

(Nadaljevanje) 

Iz uvodnih ugotovitev in razvojnih 
značilnosti lahko ugotovimo, da je 
bilo v pretekhh letih napravljeno na 
področju varstva ostarelih mnogo. 
Obstajajo še nesoglasja med predpi
sanimi standardi v zavodskem 
varstvu in dejanskem stanju v 
zavodu. S standardom mishmo 
predvsem na zakon o zavodih in 
pravilnikih o minimabih strokovnih 
in tehničnih pogojih glede prosto
rov, opreme in kadrov v obstoječih 
socialnih zavodih. Po teh predpisih 
se morajo vsi zavodi do leta 1975 
prilagoditi novi vsebini. V tem 
kratkem času bo moral zavod 
zagotoviti oskrbovancem udobnejše 
življenjske razmere, ki bodo prilago
jene splošnemu napredku vseh 
družbenih dejavnosti in okolju iz 
katerega izhajajo. 

Iz izkušenj pretekhh let predvide
vajo, da bodo imeli tudi v bodoče 
takšen sestav oskrbovancev, kot je 
sedaj, to je približno 50 7c iz 
podeželja in prav toliko iz mestnega 
področja. Iz leta v leto se veča 
število upokojencev, ki sami plaču
jejo oskrbnino in zahtevajo boljše 
pogoje bivanja. Računajo, da se bo 
povečalo število nep okretnih ^ 
ležečih bolnikov, saj se to število iz' 
leta v leto veča. Leta 1969 jih je 
bilo le 52, lani pa že 103. Sedaj je v 
76 sobah nastanjenih 260 oskrbo
vancev. Z upoštevanjem sodobnih 
zahtev bivanja pa bi lahko bilo 
nastanjenih le 200 oskrbovancev. Pri 
tem predvidevajo, da bi v sobi lahko 
stanovala po dva oskrbovanca, le 
izjemoma trije ah štirje oskrbovanci 
na bolniškem oddelku. Utesnjenost 
v zavodu lahko odpravijo samo z 
dograditvijo novega objekta, v 
katerega bi nastanili 60 oskrbovan
cev in s tem udobneje namestih 
ostalih 200 oskrbovancev v obsto
ječi stavbi. 

Predvidevajo, da bodo nov 
prizidek zgradili na vzhodnem ali 
jugovzhodnem delu obstoječe stav
be. Pri novogradnji in adaptaciji pa 
bodo upoštevane sodobne rešitve, ki 
nujno zahtevajo nove ambulantne 

prostore, prostore za fizioterapijo, 
delovno terapijo in dnevno bivanje 
oskrbovancev. 

Jože Erker, ravnatelj doma dr. 
Jožeta Potrča Poljčane: „Da bi 
zagotovili boljše nastaVitvene in 
druge pogoje oskrbovancev moramo 
k že obstoječemu objektu dograditi 
nov objekt s kapaciteto 60 postelj, 
prostor za fizioterapijo ter ostale 
prostore, ki so že našteti. Sanacija v 

JOŽE ERKER 
obstoječem objektu bo obsegala 
prezidavo vehkih sob, gradnjo 
ustreznih sanitarnih prostorov, iz-
plakovalnic, čajnih kuhinj, kopalnic, 
prostorov za dnevno bivanje oskrbo^ 
vancev, preureditve hodnikov, vgra
ditev signalnih naprav in ustrezno 
povečanje restavracijskih prostorov. 
Utesnjene prostore pralnice bi 
morali nujno povečati iji jih 
opremiti z ustreznimi stroji. Da bi' 
bolje izkoristili zemljišče, ki ga 
imamo in odpadke hrane - pomije, 
bomo povečali rejo prašičev od 
sedanjih 15 na 25. To povečanje pa 
terja tudi adaptacijo obstoječih 
svinjakov. V obstoječem poslopju 
bomo menjali zastareli inventar -
postelje, nočne omarice, garderobne 
omare, mize in stole, pa tudi 
inventar v čajni kuhinji." 

Skupina mladih čebelarjev pred svojim čebelnjakom Prvi z desne 
je njihov mentor Alojz Habjanič. Foto: J. Rakuša 

MLADA GENERACIJA ČEBELARJEV 
Bojazen, da bodo čebelarji in z 

njimi čebelarstvo izumrlo je odveč, 
vsaj v Ormožu in okohci. .Temu 
splošnemu problemu so štorih 
konec s čebelarskim krožkom, ki je 
bil ustanovljen pri osnovni šoh 
Ormož. Iniciativno zanj je že pred 
dvema letoma dala ormoška čebelar
ska družina; takrat je prišlo tudi do 
ustanovitve tega pomembnega krož
ka, ki vzgaja mladi rod v tej 
pomembni panogi kmetijstva. Zna- • 
no je namreč, da brez čebele ni 
plodov. 

Tajnik čebelarske družine Ormož 
Ivan Žula in predmetni učitelj za 
biologijo in kemijo na osnovni šoh 
Ormož Alojz Habjanič sta ob 
podpori šole tako formirala čebelar
ski krožek. Takoj po ustanovitvi je 
krožek štel 54 članov, v letošnjem 
šolskem letu pa jih je že nad 70. Pri 
tako velikem interesu otrok so 
morah delati v štirih skupmah. 
Strokovno je vodil delo Ivan Žula 
V teoretični in praktični pouk je 
vložil nad 80 ur prostovoljnega dela. . 

Razumljivo, da so se v začetku 
pojavile tudi finančne težave. 
Veliko pomoč so jim izkazah 
mizarji TOZD kmetijski kombinat 
Ormož, ki so zastonj napraviU 
čebelnjak. Pomoč so nudih tudi 
posamezni čebelarji, s tem, da so 
darovah panje, vosek ip. Z denarjem 
in z uslugami so priskočih na 
pomoč tudi ormoški obrtniki. Ne 
nazadnje je za redno dejavnost 
krožka prispevala 2.000,00 dinarjev 
tudi osnovna šola Ormož. 

Sedaj mladi čebelarji razpolagajo" 
z novim čebelnjakom v katerem sta 
dva Kirerjeva panja, dva nakladalna 
- ameriška panja in Žnidaričev 
panj. 

Poleg teoretičnega in praktičnega 
dela so mladi čebelarji pripravih več 
poučnih izletov. Lansko leto so 
obiskah Mirozan pri Žalcu, kjer je 
„tovama" za nabiranje medu in 
cvetnega prahu. Tu' se namreč na 
organiziran način ukvarjajo s 
čebelarstvom. Letos bodo šli v 
Medex. Tam se feodo seznanili 
predvsem z njihovimi proizvodi, 
obiskah pa bodo tudi enega izmed 
njihovih čebelarjev - kooperantov. 

Predmetni učitelj za biologijo in 
kemijo Alojz Habjanič, ki sedaj že 
dobro leto sam vodi čebelarski 
krožek pri osnovni šoh Ormož, nam 
je tudi povedal, da imajo otroci 
izredno r̂adi biotehnični pouk. V 
Sloveniji so bile včasih izredno 
redke osnovne šole, ki niso imele 
svojih mladih čebelarjev in seveda 
čebelnjakov - sedaj je ravno 
narobe. Po čebelarstvu in sploh po 
biotehničnem pouku so znane šole v 
Lovrencu na Pohorju, v Tišini in 
Podčetrtku. Omeniti velja še, da 
naša osnovnošolska izobrazba nudi 
premalo praktičnega znanja, ki bi 
prišlo prav predvsem otrokom na 
podeželju, pa tudi tistim v mestu ne 
bi škodilo, če bi ločili koruzno zrno 
od pšeničnega. 

Mladim čebelarjem želimo veliko 
uspehovI 

. JL 

37 NOVIH KOMERCIALISTOV 
V šolskem centru za gospodarstvo 

in upravo Jožeta Lacka v Ptuju je 
bila sklepna slovesnost s podehtvijo 
spričeval 37 slušateljem izredne 
srednje komercialne šole, ki so se 
izobraževali poleg redne zaposhtve v 
ptujskih in ormoških delovnih 
Kolektivih. Srednjo komercialno 
šolo - oddelek za zaposlene je 
organizirala ptujska delavska univer
za, učni program pa je s svojimi 
strokovnimi sodelavci izpeljal šolski 
center Jožeta Lacka. 

Zaključna spričevala novim ko
mercialnim tehnikom je podelil Jože 
Stropnik, ravnatelj šolskega centra, 
diplomantom pa sta čestitala še 
Branko Gorjup, Stropnik, ravnatelj 
^Iskega centra, diplomantom pa sta 
čestitala šc Branko Gorjup, absol
ventov se je zahvalil profesorjem. 

delavski univerzi in delovnim 
kolektivom, ki so podprU njihovo 
šolanje - Martin Vinkler, pred
sednik razredne skupnosti. 

Branko Gorjup, predsednik skup
ščine občine Ptuj je v svojem 
nagovoru posebej podčrtal velik 
pomen in vsakdanjo potrebo 
izobraževanja delavcev ob svojem 
rednem delovnem ,mestu ter od
ločno podprl izgradnjo novega 
srednješolskega centra v Ptuj in 
ustanovitev delovnem mestu ter 
odločno podprl izgradnjo novega 
srednješolskega centra v Ptuju in 
ustanovitev je poudaril, da te manjše 
razvitosti ne pogojujejo samo 
manjka.joča sredstva temveč tudi 
pomanjkanje strokovno usposoblje
nih kadrov - najrazličnejših profi
lov. 

Maturanti s profesorji in gosti na sklepni slovesnosti. 
Foto: Langerholc 
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Viktor KRESLIN je bil doma od Tomaža pri Ormožu. Gestapu 
se je pridružil menda v začetku leta 1943 ne da bi znal nemško. 
Gestapovci so ga uporabljali kot vohuna Sodeloval je pri aretacijah, 
hajkah, zasedbah in v bojih proti partizanom ter pri streljanju talcev. 
Nekaj dni pred osvoboditvijo se je iz strahupred kaznijo sam ustreUl. 
Kreslinov rojak je bil ovaduh TOMAŽIC, ki je prehodU enako 
izdajalsko pot in se je na koncu tudi sam kaznoval s smrtjo. 

Od začetka februarja 1942 je sodeloval pri ptujskem gestapu 
Franc S T R M S E K , delavec s Pragerskega Bil je njihov vesten hlapec, 
ovajal je ljudi, sodeloval pri aretacijah, akcijah proti partizanom in pri 
streljanju talcev. Največ je vohunil po Dravskem polju tja do Pohorja 
in spravljal ljudi ob življenje. Po osvoboditvi so ga pri okrožnem 
sodišču v Mariboru obsodili na smrt. 

Jože KUKOVEC, bivši aktivni podoficir jugoslovanske vojske, ki 
je najprej deloval v Osvobodilni fronti, je postal v zaporu leta 1942 
gestapovski zaupnik. Med njegovimi žrtvami je bil njegov bivši 
sodelavec v O P - Franc OsojnOc, komandir Lackove čete. Gestapo 
mu je posredoval službo oskrbnika na zaplenjenem Cermelovem 
posestvu v Krčevini pri Vurbreku, obenem pa je deloval za gestapo. 
Pravična kazen gaje zadela v Mariboru po osvoboditvi na okrožnem 
sodišču. 

Oto S M E R G O T , rojen v Kočevju kot kočevski Nemec je 
služboval pri ptujskem gestapu od začetka 1942 . Nek^ dni pred 
razsulom nacistične Nemčije je iz Ptuja pobegnil. Ni pa se uvrstil med 
najkrutejše gestapovce. LaJiko celo po izjavah jetnikov trdim, da z 
jetniki ni surovo postopal. 

Franc JUNGER, mesarski pomočnik iz Ptuja, se je vdinjal 
gestapu, ko so ga na koncu leta 1941 spustili iz nemškega vojnega 
ujetništva, kamor je prišel kot jugoslovanski vojak aprila 1 9 4 1 . 
Njegovi starši so bili dobri ljudje. Stanovali so v Budini pri Ptuju. 
Junger Franc je zabredel pri gestapu v zločine nad slovenskim 
narodom. Ob koncu vojne je pobegiiil v Avstrijo. 

Konrad HVALEČ, električar iz Ptuja je tudi izh^al iz poštene 
slovenske družine. Vsi smo se čudili, kaj gaje privedlo v gestapovsko 
službo, ko se je kakor Junger vrnil iz nemškega vojnega ujetništva 
Ves čas je služboval pri gestapu v Ljutomeru kot tolmač za 
slovenščino. Jetniki, ki so prihajali iz Ljutomera v ptujske zapore, se 
pa nad njim niso pritoževali. Kam je ob koncu vojne pobegnil, mi ni 
znano. 

Bojan BENKOVIC, r. 1903 v Kamniku in pred vojno stanujoč v 
Mariboru, je bil na sedežu ptujskega gestapa od jeseni 1942 - šofer. 
To delo je opravljal do prve polovice 1944, ko so gestapu odvzeli oba 
avtomobila, ki gaje do tedaj uporablja. Od tedaj je gestapo uporabljal 
Benkoviča za svojega zaupnika, za hajke, aretacije in druge zločinske 
posle. 

Karel MAKOVEC, r. 1915 v Veščici pri Štrigovi, je bil tudi šofer 
pri ptujskem gestapu. Nastavili so ga okrog novega leta 1942 . 
Prehodil je pot kakršno je Benkovič in oba sta po osvoboditvi prejela 
zasluženo kazen. 

Poleg teh trinajstih gestapovskih pomagačev, jih je bilo še enkrat 
toliko, ki jih je ptujski gestapo prevzel v službo za izpostave 
Maribor-okolica, Celje, Trbovlje in Brežice. Bili so domačini iz 
ptujskega okraja, za imena pa ne vem, ker sem jih le bežno srečal. 

POLICUSKI INŠPEKTORAT PRI URADU DEŽELNEGA 
SVETNIKA V PTUJU 

Policijski inšpektorat je uradoval v drugem nadstropju stavbe 
sedanje skupščine občine Ptuj na Srbskem trgu. Vodil gaje inšpektor 
Boehm, ki je bil kakor vsi vodilni možje v organih oblasti in drugih 
organizacijah - nacist. Spoznal pa sem, da mož ni fanatično predan 
nacizmu. Pri njem je bila v službi tipkari(;a in obenem tohnačka 
Slovenka Havličkova iz Zg. Hajdine, ki ji ne moremo očitati, da so ji 
nacisti zlomili nacionalno zavest. 

Policijski inšpektorat je deloval pod okriljem deželnega svetnika 
Fritza Bauerja. Bavil se je z gospodarskimi prekrški, kakor je bilo 
črno klanje živine, dezerterstvo z dela in neizpolnjevanje obvez, ki bi 
jih morali državljani izvrševati na ukaz okupatorja. 

Tudi naši zapori so bili upravno podrejeni temu inšpektorju, saj 
smo pod njegovim okriljem dobivali mesečne dohodke in 
vzdrževalnino za delovanje zaporov. Bauer in Boehm sta kot 
gospodarja zaporov večkrat prihajala na inšpekcijo. Z oktobrom 
1941 je zapore prevzelo okrajno sodišče v Ptuju' Vendar sodniki niso 
hodili nadzorovat delovanja zaporov, ker so se izogibali srečanj z 
gestapovcL Tudi sodnih kaznjencev je bilo v zaporih med okupacijo 
le neznatno število v primeru s političnimi Nad kaznjenci zaradi 
gospodarskih prekrškov in sabotaže, je bil pristojen policijski 
inšpektorat še tudi v obdobju sodnijske uprave zaporov. Svoje 
kaznjence pa je sproti pošiljal v svoja delovna taborišča oz. zapore, to 
je v bivšo gostilno Bračič v Rogoznici ter v Stmišče. 

Iz zaporov v Rogoznici, kamor so zapirali kaznovane iz 
ptujskega okraja, so orožniki vodili jetnike na razna dela. 

(Dalje prihodnjič) 

Ob razstavi akademskega 
slikarja Slavka Koresa 

Razstava slikarjev-amaterjev je 
zaradi kratkega razstavnega roka 
med 11. in 16. 6. minila skoraj kot 
intermezzo, v katerem pa je hkovna 
sekcija K UD „Svobode" iz Ptuja 
prikazala pomembne odsežke na 
področju Ukovne dejavnosti. Naj 
omenim samo kvalitetne akvarele 
Julija Ošlovnika in Franca Simo-
niča, predvsem obe oljni tihožitji 
Rudolfa Turkuša, v naivni maniri 
naslikani olji Borisa Žoharja, prve 
umetniške učinke dosegajoče re-
Uefne slike Franca Tobiasa, dokazan 
barvni smisel Tuškove, potem 
solidna dela Vidoviča, Rakuševe, 
Mastena (nekatera oglja), dobro 

f)okrajino Hermine Tobias in slabše, 
antastično kolorirane vedute Jurte-

le, pa vidimo obilo in dobro 
polletno žetev naših aktivnih 
domačih likovnikov. Nekateri posa
mezniki med njimi pa tudi vsa 
skupina zaslužijo, da bi se vključiU v 
pripravljajočo se organizirano li
kovno in razstavno dejavnost v 
okviru ZKPO Slovenije in tako prišli 
pravočasno v program, ki ga bo od 
prihodnjega leta dalje finančno 
podpirala tudi KS Slovenije. 

V torek, 18. t. m. pa se je odprla 
že naslednja razstava akad. slikarja 
Slavka Koresa, ki bo trajala do 28. t. 
m. in bo vabila na ogled vsak dan od 
9. - 12. in 15. - 17. uro. 
Razstavljalec Slavko Kores je znano 
ime iz mariborskega kulturnega 
kroga, ki pa se nam s to razstavo ( 3 2 
olj in temper) prvič predstavlja s 
širšim izborom svojih del, nastalih v 
zadnjih nekaj letih. Umetniška pot 
Slavka Koresa se je začela po 
osvoboditvi ter kaže vse značilne 
etape povojnega splošnega umet
niškega razvoja. Po diplomi na 
ljubljanski Akademiji leta 1949 se Je 
mladi slikar najprej posvetil človeški 
figuri kot motivu in portretu, v 
katerem je iskal po njegovi duhovni 
podsnovi. Ta dvosmernost Kore-
sovega umetniškega razvoja, ena 
obrnjena v materialno pojavo, druga 
v njen duhovni korelat, se je 
nadaljevala tudi po letu 195 8, ko se 
je umetnik usmeril v abstraktnost, 
ki pa je ni nikoli absolutno dosegel, 
ker je ostala v njegovih kompo
zicijah vedno prisotna, čeprav v 
močno modificiranih oblikah, po
javnost realnega sveta, predvsem 
figura in prostor. Ta proces se je 
med leti 1962-1964 toliko izbistrU, 
da se je umetnik lahko zavihtel v 
višjo fazo svojega osebnega umet-
niScega razvoja. Prestopil je prag 
fantastičnega realizma, omejenega 
po eni strani s surrealističnimi 
prvinami na drugi pa z elementi 
magičnega simbolizma. 

Kljub opisanemu umetnikovemu 
razvoju pa je ostal on sam enako 
dvopolen, kot je bil dotlej. To nâ  
prikazuje tudi sedanja razstava, it, 
nam Koresa kaže kot dojemajoče ir, 
kot premišljujočo osebnost. Iz tako 
razUčnih virov pa se seveda morajo 
porajati dela, ki so različna tako po 
značaju kot po stilnem izrazu tet 
kažejo navidezno popolnoma dru. 
gačno vlogo umetnika v obdaja-
jočem ga svetu, enkrat kot 
perceptorja kreativno predelanih 
vtisov, drugič kot apriornega 
obhkovalca, k'ateremu pojavni svei 
služi samo kot pomagalo ptj 
oblikovanju svojega lastnega miselno 
zgrajenega in preko materiahiega 
toda močno sublimiranega barvnega 
medija izraženega sveta. Dojemajoči 
del umetnikove osebnosti se nam 
jredstavlja v krajinah in tihožitjih, 
ci so pre"astavljene kot vtisi i 
nekako impresionistično, vendai 
ekspresivno povdarjeno barvno ska
lo, ki dosega svojo največjo 
intenzivnost v prehodnih tonih 
barvnih mešanic. Premišljujoči Ko 
res pa se nam predstavlja z deli, v 
katerih prevladuje simbolizem, v 
njih se prepletata in prebvata 
resničnost in magičnost, realnost in 
irealnost, predmetnost in fantastika 
Obe opusni skupini pa povezuje 
domala isti svet barv, oblik in 
svetlobe, irealnost pa umetnili 
pogosto dosega le z spreminjanjem 
proporcev in perspektive. Prav ti 
vezanost na materijo in njene 
povdarjanje ustvarja sožitje med 
vsemi umetnikovimi ustvarjalniiii: 
koncepti, ki nam Koresa predstavlja 
kot enovito osebnost, še bolj p; 
nam to demonstrira povsod prisotm 
umetnikova volja, da predstava 
relativno pomembnost človeka v 
vesolju, ki kot večno prisotni 
usodnost jemlje mnogim njegovin. 
dejanjem dnevno vrednost, a jiiti 
daje višji smisel v proceus materiali
stične dialektike. Tu zastavLji 
umetnik svoj lastni svet, ki naj koi 
ogledalo reflektira ta proces terse» 
svoji smiselni zgrajenosti čimboi; 
pribUža logiki objektivne resnice. Z; 
odkrivanje te intimne umetnikov; 
želje, je potrebno nekaj duhovnegi 
napora, nekaj premišljevanja ot 
problemsko slikarskih razstav ' 
Ptuju malo, bo ravno ta razstav; 
pomenila zanimivo in pomembne 
poživitev v razstavnem programi-
našega razstavišča, obiskovalcem p= 
pokazala, s kako problematiko ^ 
moderno shkarstvo bavi in kab 
poskuša tudi ono s svojiffi 
tehničnimi in izraznimi sredst*" 
sodelovati pri odkrivanju velik' 
uganke: človeka. jožE CUR* 



Glasbeni pouk v težavah 
Pred kratkim je bil v viteški 

dvorani starega gradu v Slov. Bistrici 
zaključni nastop učencev glasbene 
šole Slov. Bistrica in njenih 
podružnic. Skupno je na prireditvi 
nastopilo nad 60 učencev različnih 
instrumentov in starosti. 

Na zaključni prireditvi je sode
loval tudi 25-članski pevski zbor 
učencev glasbene pripravnice, to so 
učenci, ki v teku leta spoznavajo 
posamezne instrumente ter se 
seznanjajo z glasbeno teorijo in 
ritmiko. V naslednjem šolskem letu 
pa se odločijo za pouk enega izmed 
instrumentov po skupnem posve
tovanju šole, staršev in učencev. 

Medtem ko ima Glasbena šola 
Slov. Bistrica s svojimi podruž
nicami v Makolah, Poljčanah, 
Polskavi in Laporju nad 200 
učencev, pa jih je na zaključni 
svečanosti v Slov. Bistrici sodelovalo 
le 60, od prvega do šestega letnika. 
Več razredov ni. Kljub temu je 
svečanost, ki se je je udeležilo veliko 
število staršev in drugih občanov ter 
znanih družbenopolitičnih delavcev 
bistriške občine, odhčno uspela in 
pobrala vehko odobravanja. Ob tej 
priložnosti so udeležence seznanih 
tudi z delom in problematiko 
glasbenega izobraževanja mladih, 
predvsem predšolske in šolske 
mladine. Bilo je rečeno, da glasbena 
vzgoja v tej občini dosega v zadnjem 
času, še posebej pa po združitvi s 
Centrom za ^asbeno vzgojo v 

Mariboru, hiter napredek na vseh 
področjih. Kljub temu pa ostajajo 
posamezni problemi tudi nadalje 
težko premagljivi. To še posebno 
velja za pomanjkanje strokovnega 
učiteljskega kadra in prostorov. Ti 
dve pomanjkljivosti sta osnovni 
vzrok, da glasbeno izobraževanje 
bistriške mladine ne poteka po 
dejanskih potrebah, ampak po 
razpoložljivih možnostih, ki pa so 
vehko skromnejše od potreb. 

Zadnje analize o glasbenih 
sposobnostih učencev v bistriški 
občini so pokazale, da so mladi zelo 
nadarjeni, žal pa se lahko izobra
žujejo samo najboljši ali tisti, ki so 
bhže glasbenim oddelkom. Osnovni 
vzrok temu je pomanjkanje stro
kovnega učiteljskega kadra, kar ne 
omogoča ustanavljanja oddelkov 
bistriške glasbene šole v vseh krajih, 
kjer bi bilo to mogoče. Pomanjkanje 
kadra je tudi vzrok, da se učenci 
vehkokrat opredeljujejo za instru
mente: največ za harmoniko, 
klarinet in trobento, pa tudi klavir, 
kar pomeni, da se mladi v bistriški 
občini v največji meri zanimajo za 
klasične-ljudske instrumente. 

V bistriški občini delujejo skupno 
z matično glasbeno šolo še 4 
podružnične šole. Potrebe po 
ustanavljanju novih pa so vehko 
večje. Pouk v Glasbeni šoli Slov. 
Bistrica in njenih oddelkih pričenja 
enako kot v osnovnih šolah, enako 
pa t\idi konča. Po končanem 

šolanju glasbenega pouka nekaj 
učencev nadaljuje študij glasbe na 
srednji glasbeni šoli v Mariboru, od 
koder se vračajo kot novi učitelji za 
pouk najmlajših v občino. 

Kljub dejstvu, da je združitev 
Centra za glasbeno vzgojo Maribor 
in Glasbene šole v Slov. Bistrici 
doseglo pomembne premike na 
področju glasbenega pouka, še 
nadalje ostajata osnovni problema 
pomanjkanje predavateljskega kadra 
in prostorov. Spremembe bodo 
nastopile v večji usmerjenosti na 
ljudske instrumente, kjer je kadrov 
nekoliko več. 

Predvsem velja to za trobila in 
pihala katerih pouk nameravajo v 
prihodnje razširiti Nadarjene učen
ce iz krajev, kjer ni organizirane 
glasbene vzgoje pa bodo poskušah 
vključiti v obstoječe oddelke v 
občini Posebno velja to za učence 
iz Crešnjevca in Oplotnice. 

Foto in tekst: V. H. 

Pevski zbor glasbene šole Slov. Bistrica 

MESTO ORMOŽ 

Sedemsto je let minilo, 
kar se ti rodilo si; 
mesto drago, rodno moje, 
svoj rojstni dan slavi. 

Vso si s cvetjem zdaj odeto 
in zastavic sto vihra, 
v ljubezni naši si objeto, 
ki seva nam iz dna srca. 

Viharjev mnogo je divjalo 
skozi stoletja mimo te; 
a tebe, mesto, ni razdjalo: 
ostalo si, stojiš nam še. 

Ob tebi teče reka Drava, 
tvoje vso pozna gorje, 
saj ob njej si se razvilo 
in postalo staro že. 

Vsi, ki v tebi smo rojeni 
in živimo zdaj s teboj, 
še stoletja ti želimo 
v svobodi tvoj obstoj. 

Marija Serec 

Pelo je 
nad 800 mladih 
pevcev 

Letošnje sedmo, že tradicionalno 
srečanje pevskih zborov osnovnih 
šol območja občine Slov. Bistrica, je 
bilo preteklo soboto v avli nove 
osnovne šole Pohorski odred Slov. 
Bistrica, v organizaciji Temeljne 
izobraževalne skupnosti Slov. Bistri
ca. 

Ob tej priložnosti se je zbralo 
skupno 12 otroških 10 mladinskih 
pevskih zborov ter dekliški pevski 
zbor DPD Svobode Slov, Bistrica. 
Skupno je v vseh zborili pelo nad 
800 mladih iz raznih krajev občine, 
kar je doslej največje število 
udeležencev teh revij. Sodelovali so 
še združeni otroški zbori in združeni 
mladinski zbori, ki jih je spremljala 
godba na pihala delavskega kolek
tiva IMPOL Slov. Bistrica. Nastopilo 
pa je še okoli 40 instrumentalistov 
in tamburaški orkester iz MakoL 
Vse zbore je vodilo skupno 15 
pevovodij. 

Letošnje sedmo srečanje pevskih 
zborov osnovnih šol bistriške občine 
ni bilo najspešnejše samo po številu 
pevcev, temveč tudi po kvaliteti 
petja- Tokrat so prvič nastopili 
pevski zbori iz vseh osnovnih šol te 
občine. Prvič so nastopili tudi 
učenci Posebne osnovne šole iz 
Slov. Bistrice ter pevski zbor 
predšolskih otrok, ki so ga sestavljali 
otroci iz Slov. Bistrice in Poljčan. 
Kot gostje so se tega srečanja 
udeležili člani mladinskega pevskega 
zbora osnovne šole Janko Padežnik 
iz Maribora. 

Ob tej prUožnosri so za dolgo
letno delovanje podelili praktične 
nagrade pevovodjem, ki že več let 
uspešno vodijo otroške pevske zbore 
in so več kot trikrat sodelovali tudi-
na občinski reviji pevskili zborov. 

Viktor Horvat ' • > 
V nedeljo, 16. junija je bila prva 

obletnica 700-letnice Ormoža. 
Več o tem berite prihodnjič. 

F. B. 23 
VOJNA I N Z L O Č I N I 

(Odlomki iz spominov Ptujčana) 

Tudi tisto leto predpoldne ni nihče prestopil 
praga, nihče pozvonil, nikdo telefoniral. Prej 
razmeroma velika vrsta bolnikov, ki so prihajali 
po nasvete, se je mahoma pretrgala. V svoji 
privatni ordinaciji sem opravljal tudi brezplačne 
preglede za „mestnc reveže", kakor so se tedaj 
imenovali socialni podpiranci Ordinacijo sem 
imel urejeno tako, da ne bi manj premožni 
bolniki imeli občutka zapostavljanja Bilo jih 
jeedno precej, a te dni so tudi ti izostali Tako sta 
potekla še dan ali dva. 
ZADNJIC V K A V A R N I , GESTAPO PRIHAJA 

Vse dni smo hiteli pospravljati in se 
pripravljati na eventualno preselitev. Zadnjega 
dne sem po obedu, ki je bil bolj skromen, zopet 
šel malo v kavarno, kakor je bila moja stalna 
navada. Tokrat nisem šel med ljudi zaradi 
razvedrila, niti zaradi ljudi, temveč zato, da bi 
videl, kako in kaj; da bi zvedel, kako drugi; kaj 
mislijo, kaj načrtujejo. V kavarnici nisem našel 

običajnih prijateljev, bih so tam tudi navidezni 
znanci, a po večini le taki, ki jih sicer ni bilo v 
kavarno. Natakarji so me pozdravljali po novem 
načinu, odgovoril sem po stari navadi. Kmalu se 
je pojavil tudi kavarnar z istim togim pozdravom. 
Navadno je prisedel, tokrat pa ne. Tudi meni je 
bilo tako prav, ker sem vedel, da je bil brenčeč 
hitierjanec in se tako ne bi imela kaj pomeniti. 
Zgolj o vremenu govoriti pa ttenutno ni bilo 
zanimivo. 

Naenkrat je završalo na trgu pred kavarnico. 
Bilo je slišati ropot močnih tnotorjev. Plačal sem 
in odšel. Nudila seje značilna slika, kakršnih smo 
bih vajeni iz nemških revij. Polni avtobusi 
rjavosrajčnikov, eden pa natrpan s črnimi 
uniformami. Kdor je količkaj zasledoval dogodke 
po Evropi, je vedel, da pomeni to napad na 
civilno prebivalstvo. To so bih izvršUni organi 
nacistične notranje uprave. Kmalu so se začeli 
zbirati na magistratu veljaki nove oblasti. Vse je 
kazalo, da gre za pomembne zadeve. 

Takrat sem imel občutek, da čas beži, kakor 
še nikoli. Stopil sem čez trg v policijsko 
stražarnico, ki je bila v pritiičju magistralnega 
poslopja Ponovno sem hotel govoriti z novim 
šefom. Našel sem ga v pisarni Pozdravil sem, tudi 
ozdravil je po starem načinu. Iz tega je bilo 
razvidno, da dobro ve, kam me je treba uvrstiti. 
Prisedel sem in začel brez ovinkov: ,,Pravkar so 
se na trgu iztovorih oddelki gestapo in SA. To 
napoveduje aretacije. Sicer se zavedam, da kot 

svoboden državljan nisem napravil ničesar, kar bi 
moglo dati povod za kratenje svobode. Vendar 
po primerjavi dogodkov dosedanjih pohodov 
nacistične vojske aretacije ne le da niso 
izključene, temveč so celo zelo verjetne." 

Vidno nervozno se je popravil na policijskem 
naslonjaču. Pa tudi s prižiganjem cigarete je 
skušal pridobiti na času. Kot že povedano, bila 
sva dobra znanca, površna sodba bi naju laliko 
celo uvrstila med ..prijatelje z ulice". 

.,Verjetno ti je znano, ali pa sklepaš iz moje 
sedanje funkcije, da spadam med zaupne može 
nove situacije," je povzel in nadaljeval. 
„Podrobnosti tega vprašanja mi sicer niso znane, 
vendar ti ne izdajam nobene skrivnosti, če ti 
zaupam, da je bilo govora tudi o tem. Aretacije 
bodo. Toda za začetne aretacije so določeni le 
tisti elementi, ki so prišteti med izrazite 
sovražnike nacizma in nemštva na Spodnjem 
Štajerskem. Kasneje pa bodo sledila izgnanstva 
večjega števila ljudi, predvsem takih, za katere 
vemo, da bi mogli škodovati našim načrtom v 
tem delu dežele. Nekatere izobražence, ki so bolj 
neutialni, ali pa celo simpatizerji, pa niso 
nemškega porekla, bomo obdržali v službi, ali pa 
jih premestili sporazumno na delo v bivšo 
Avstrijo, oziroma Nemčijo. S prvimi aretacijami 
bodo zajeti le tisti ki spadajo med tako 
imenovane ,.Gestapohaeftiinge" (gcstapovski 
zaporniki). To je huda inkriminacija, teh življenja 
sov nevarnosti." DALJE PRIHODNJIČ 



Dr. FRAN BRUMEN: 

Krvne bolezni 
2. nadaljevanje 

Vzroki za slabokrvnost te vrste so 
isti, kot so že omenjeni pri akutnili 
in kroničnih krvavitvali in seveda še 
v tistih boleznih, pri katerih je 
moteno sprejemanje železa, oziroma 
njegova fiziološka - normalna 
uporab.1 in predvsem v pomanjkanju 
žclezovsebujoče hrane. Opazni KLI
NIČNI ZNAKI so bledica in 
hrapavost kože, krhkost nohtov in 
las. razpoke v ustnih kotih (ragadc), 
atrofija - krnitev ustne sluznice, 
pekoč jezik, prebavne motnje, 
telesno pešanje in motnje spanja 
Zelo značilni so laboratorijski izvidi 
krvi. ki so tudi tukaj edini 
merodajni. 

ZDRAVLJENJE zajema pri tej 
obliki slabokrvnosti splošno uredi
tev pomanjkanja železa in v prvi 
vrsti ukrepe. ki preprečujejo 
izgubljanje železa z vidnimi ali 
nevidnimi krvavitvami. Kot zdravilo 
popolnoma zadostuje primeren 
železni sulfat, ki ga je mogoče 
dobiti v lekarnah v različnih 
preparatih. Zdravljenje z injekcijami 
je potrebno le v tistih primerih, ko 
radi eventualnega vzporednega obo
lenja želodca oziroma dvanajstnika 
in drobnega dela črevesa zdravil 
skozi usta ne moremo uporabljati 
Uspeh zdravljenja nadzorujemo po 
zunanjem izgledu, osebnem počutju 
in seveda predvsem s preiskavami 
krvi. Končen izid bolezni pa je 
odvisen od osnovnega obolenja, ki je 
slabokrvnost povzročilo. 

Bolj zapletena je oblika slabo
krvnosti, ki nastaja kot POSLE
DICA MOTLNECIA IZKORI
ŠČANJA ŽELEZA, tedaj v slučajih, 
ko je železa dovolj na razpolago, a 
ga organizem ne zmore pravilno 
Izkoriščati. Pri tej vrsti slabo-
krvnosti je potrebno ločiti dedno in 

pridobljeno obliko od tako imeno
vane simptomatske zvrsti, ki nastane 
kot posledica zastrupitev s svincem 
in pri pomanjkanju vitamina B 6. Za 
dedno obliko je še posebno 
značUno. daje V E Z A N A SAMO NA 
MOŠKE POTOMCE. Diagnozo osve
tljuje že na pogled opazna izredna 
bledica z umazano-rjavim tonom 
kože. Razpoznavno diagnozo mo
rejo pojasniti le potrebne labora
torijske preiskave. Pri zdravljenju, ki 
spada v roke specializiranega 
zdravnika hematologa, uporabljamo 
poleg drugih zdravil še vitamin B 6 
in seveda ukrepe proti eventualnim 
zastrupitvam s svincem (rudarji 
svinčenih rudnikov, črkostavci ip.). 

Naslednja skupina slabokrvnosti 
so tako imenovane MEGAL-
OBLASTNE ANE.MIJE. Za njih je 
značilno pomanjkanje vitamina 
B 12, ki se nahaja predvsem v mesu, 
jajcih in zrnih žitaric ter tako 
imenovane folne kisline. Vitamin 
B 12 se združi na poseben način z 
želodčnim sokom in ga nato vsrka 
srednji del drobnega črevesa 
Vzrokov za pomanjkanje vitamina 
B 12 je več, tako pri obolenjih 
želodca in dvanajsternika in še pri 
nekaterih drugih internističnih obo
lenjih. Dalje povečana uporaba tega 
vitamina (npr. nosečnost) ter 
bolezni, ki krnijo njegovo izkori
ščanje. Podobno velja tudi za že 
omenjeno folno kislino. 

Najpomembnejša slabokrvnost, ki 
sloni na pomanjkaijju vitamina B 12 
je BIERMERJEVA ANEMIJA, ime
novana ANEMIA PERNICI OSA. Ta 
anemija vodi brez zdravljenja 
neizbežno v smrt, odtod tudi njeno 
ime „perniciosa". Bolezen se 
pojavlja predvsem PO 50. LETU 
STAROSTI. V otroški dobi te 
oblike slabokrvnosti niso zaznali 

Sledi 3. nadaljevanje. 

0 POSNEMAJMO JIH 
V petek. T junija so se v prostorih 

oddelka za transfuzijo krvi v splošni 
bolnišnici dr. Jožeta Potrča spet 
zbrali člani ptujske zveze slepih na 
redni krvodajalski akciji, ki so jo 
letos organizirali že četrtič zapored. 

V petkovi akciji je od skupaj 15 
krvodajalcev darovalo kri 12 članov 
zveze slepih ali njihovih svojcev. 
Tisti člani, ki sami ne morejo dati 
krvi. bodisi zaradi bolezni ali česar
koli podobnega, so pripeljali s seboj 
koga od svojcev in je potem ta 
daroval kri. 

V razgovoru z dr. Jožico Vrečko-
vo. predstojnico oddelka za trans
fuzijo krvi, smo izvedeli, da slepi 
vsako, leto organizirajo vsaj eno 
akcijo, ki je vsekakor vredna posne
manja. Vselej pridejo kot skupina in 
potem na oddelku skupaj preživijo 
en dopoldan. 

Mislimo, da bi lahko tudi druga 
društva posnemala zvezo slepih, se 
odzvala klicu na pomoč in darovala 
kri tistim, ki jo potrebujejo. 

S. S. 
Svet za medsebojna razmerja 
K M E T I J S K E G A K O M B I N A T A P T U J 
T O Z D M L E K A R N A 

razglaša naslednja prosta delovna mesta: 

1. Š O F E R J A kategorije C in E 

2. P K D E L A V C A Z A I Z D E L A V O R O N D E L 
3. K V D E L A V C A Z A D E L O V P A S T E R I Z A C I J I 

P O G O J I : 
Pod 1. uspešno opravl jena poklicna šola za šoferja tovor 

nega vozila, izpit C in E, zdravstvena sposobnost 
za delo v živi lski stroki in 2 leti prakse. Poskusno 
delo 1 mesec. 

Pod 2. — P K delavec z odsluženim vojašk im rokom, po
skusni rok 1 mesec, dela se v izmenah. 

Pod 3. — K V mlekar ali poklicna kmetijska šola, zd rav
stvena sposobnost za delo v živi lski stroki. Poskus
no delo 2 meseca. 

Stanovanj nimamo. 
Vloge poslati na naslov: Kmet i j sk i kombinat Ptuj , T O Z D 
Mlekarna. > i 



Glasbena, folklorna in plesna dejavnost 
IZ DELOVNEGA PROGRAMA TKS PTUJ 

Da bi domačemu občinstvu 
približali glasbeno dejavnost in 
u^n^arjalnost, od simfonične in 
Icomorne glasbe do baleta, folklore 
in plesa, se btxi'^ ptujski kulturniki 
zavzemali za razširjanje in kvaliteto 
glasbene in plesne vzgoje, pa tudi za 
pobude, ki sodijo k širjenju in dvigu 
ravni gla.sbene. baletne, operne in 
folklorne publike. Zlasti gre pri tem 
za povezavo sskupnostjo kon-
certnili poslovalnic Slovenije in 
Glasbeno mladino Slovenije, Fol-
Idornim društvom Ptuj in Glasbeno 
šolo Ptuj ter Temeljno izobra
ževalno skupnostjo Ptuj. Podpirali 
bodo težnje delovnih ljudi po 
sodelovanju v kulturnem in umet
niškem delu na tem področju, ki se 
izražajo v njihovi lastni ustvar
jalnosti in poustvaijalnosti v okviru 
različnih skupin in društev. Zavzeli 
se bodo za kvalitetno folklorno 

dejavnost, ki bo ohranjala ljudsko 
ustvarjalnost našega območja, regije, 
republike in drugih jugoslovanskih 
narodov. Da bi tej dejavnosti 
zagotovih trajnost in razvoj, bodo 
poskrbeli za glasbeno vzgojo 
mladine in ostalega občinstva, še 
posebej pa za tesnejše povezovanje s 
šolami in delovnimi organizacijami. 

Nosilci glasbene, folklorne in 
plesne dejavnosti so: Zveza kulturno 
prosvetnih organizacij, občinski svet 
Ptuj s prosvetnimi društvi v občini. 
Strokovna služba TKS Ptuj s 
pododborom glasbene mladine Ptuj, 
Folklorno društvo Ptuj in Radio 
Ptuj. 

ZKOP - OBČINSKI SVET 
PTUJ IN PROSVETNA DRU
ŠTVA V OBCINI 

v okviru glasbene dejavnosti 
podpira in nudi pomoč občinski 

svet ZKPO štirinajstim amaterskim 
društvom ali skupinam. Glasbena in 
pevska dejavnost se razvija pri 
naslednjih društvih v ptujski občini: 
PD Apače, kjer deluje moški pevski 
zbor in tamburaški zbor, PD 
Bukovci, kjer deluje godba na 
pihala, PD Cirkulane, kjer deluje 
mešani pevski zbor. Cirkovci, kjer 
deluje folklorna skupina, Gorišnica, 
kjer delujeta mešani pevski zbor in 
tamburaški zbor, Juršinci, kjer 
deluje mešani pevski zbor, Kidri
čevo, kjer delujeta moški pevski 
zbor in folklorna skupina;'Kungota, 
kjer delujeta moški pevski zbor in 
harmonikarski zbor, Majšperk, kjer 
delujejo moški pevski zbor, tambu
raški zbor in godba na pihala, 
Videm, kjer deluje mešani pevski 
zbor, Vitomarci, kjer deluje tambu
raški zbor, DPD Svoboda Ptuj, kjer 
delujejo: godba na pihala, veliki 
zabavni orkester, tamburaški orke
ster in zabavni ansambli Petovio, 
Tone Kmetec in Lajoš. Poleg 
naštetih društev, delujejo na po
dročju pevske dejavnosti še moški 
komorni pevski zbor Ptuj in moški 
pevski zbor Društva upokojencev 
Ptuj. Omenjena društva iii skupine 
bodo pripravile nekaj celovečernih 
koncertov, prav tako pa bodo 
sodelovale na vseh krajevnih pro^ 
slavali in prireditvah. Kvahtetnejše 
glasbene skupine in jlevski zbori pa 
bodo sodelovali na prireditvah, 
srečanjih bratstva in prijateljstva 
pobratenih mest in občin Slovenije 
in Hrvatske, gostovali pa bodo tudi s 
koncerti ali samostojnimi nastopi po 
Sloveniji in v inozemstvu. Prav tako 
bodo posamezna prosvetna društva 
organizirala dva koncerta kvalitetnih 
inozemskih zborov na našem 
območju. Občinski svet ZKPO Ptuj 
je tudi letos bil organizator 
tradicionalnega mladinskega pev

skega festivala ki bi naj zajel vse 
mladinske pevske zbore v naši 
občini 

STROKOVNA SLUŽBA TKS 
PTUJ S PODODBOROM 
GLASBENE MLADINE SLO
VENIJE - PTUJ 

Za leto 1974 je predvidenih 13 
glasbenih prireditev, od solističnih 
koncertov do nastopov pevskih 
zborov v smislu vokalnih koncertov 
in komornih koncertov do filhar-
moničncga koncerta Pri orcani-
zacijali teh koncertov bodo vklju
čevali predvsem slovenske nepro
duktivne umetniške kvalitete, prii 
sodelova.nju gostov iz tujine pa bo 
upošteva;. !:riterij svetovno priznane 
kvahtete. 

FOLKLORNO DRUŠTVO 
PTUJ 
ima v letu 1974 predvidenih dvoje 
večjih prireditev v Ptuju in nekaj 
nastopov izven Ptuja Osrednja 
prireditev je bilo kurentovanje, 
druga večja prireditev je že 
tradicionalna folklorna revija v 
okviru ptujskih kulturnih srečanj, 
tretja večja prireditev je bila 
fantovščina v okviru Kmečke cJiceti 
1974. poleg tega pa bosta folklorni 
skupini iz Cirkovec in Markovccv to 
leto izvedli še nekaj samostojnih 
nastopov in gostovanj po Sloveniji., 

RADIO PTUJ 
bo vse leto poleg ostale dejavnosti 
predvajal tedensko poprečno 90 
minut kulturnega programa, od tega 
30 minut posvetil redni petkovi 
kulturni oddaji. 60 minut pa bo 
posvečenih predvsem informa
tivnemu poročanju o kulturnih 
dogajanjih na področju ptujske 
občine. V letu 19 74 namerava 
Radio Ptuj posneti dve radijski igri. 
ponovno pa bo organiziral festival 
narodno zabavne glasbe Ptuj "74. 

D I M N I K SCHIEDEL JE OKROGEL, KAR DAJE 
TELE PREDNOSTI: 
— odličen vlek zaradi najmanjše prostornine sten 
— varnost obratovanja zaradi najmanjše kurilne po

vršine 
— enostavnost pri čiščenju 

S C H I E D E L 
V U K A I V I I N 
D I M N I K SCHIEDEL IMA SAMOTNI VL02EK, 
ODPOREN PROTI KISLINI, Z A T O JE: 
— odporen proti ognju, ker je izdelan iz visoko kva

litetnih glin in šamotov, 
— odporen proti kislini, ker samotni vložek propušča 

kislino pod 2,5 *'/o 
— varen pred zasajevanjem in zakislevanjem, ker je 

samotna cev odporna proti kislini in vlagi, 
— temperaturno obstojen, odporen proti pritiskom in 

plinotesen, ker je sistem izredna konstrukcijska 
rešitev. 

DIMNIK ŠT. 1 
DIMNIK SCHIEDEL S S A M O T N I M V L O Ž K O M JE 
M O N T A Ž N I D I M N I K IN JE: 
— varčen zaradi hitre in enostavne montaže, 
— varen pred ognjem, ker je večplastne konstrukcije 

tesnilnimi fugami, 
— varčen pri prostoru, ker je natančno izmerljiv in 

funkcionalen 
— varčen pri ceni, ker je trajen in ga je mogoče hi

tro montirati in ima do 40 "/o boljše izgorevanje. 

V E V R O P I 
S C H I E D E L — Y U — K A M I N PROIZVAJA, PRODAJA, 
MONTIRA, U V A Z A IN I Z V A Ž A GRADBENO P O D 
JETJE » G R A D N J A « ŽALEC, v kooperaciji s CIN
K A R N O Celje, telefon 71-783, 72-227. 

Prodajna mesta: IZBIRA, Ptuj, SMREKA, Maribor, 
LESNINA, Maribor, LES, Ptuj, JEKLOTEHNA, Ma
ribor. 



STRELSTVO: 

SD »Jože Lacko« dvakratni šampion SR Slovenije 

MAJDA SIMONIČ PONOVNO TRETJA V REPUBLIKI. ZDENKA SKOK SD „TURNIŠČE" TUDI TRETJA 

V nedeljo, 9. junija so na 
republiškem tekmovanju z maloka-
libersko serijsko puško pionirke 
strelske družine ,,Jože Lacko" Ptuj 
zamenjale svoj lanskoletni dvojni 
bron za dvojno (ekipno) republiško 
večkaratno zlato. Leto dni so se 
Lackove pionirke pripravljale, da bi 
v svoje vitrine postavile najvišje 
republiško priznanje. Nekega dne se 
jim je nasmehnila sreča in triumf je 
bil tu. 

Z malokahbersko puško - leže so 
Lackove pionirke ekipno z 659 
krogi premagale dosedanjega vice-
šampiona, odhčno ekipo Rudarja iz 
Velenja, ki je dosegla cehh 47 
krogov manj. Tretja je bila ekipa 
ljubljanske Ohmpije in je osvojila 
letošnjo bronasto nagrado. Dosegla 
je 54 krogov manj, kot zmagovalna 
ekipa „Jože Lacko" Ptuj. 

Ze dmgič se je Majda Simonič iz 
tovrstnih tekmovanj med posamez
niki vrnila z bronasto nagrado in se 
z 232 krogi uvrstila na tretje mesto 
med pionirkami Slovenije. Kvahtete 
Simoničeve so prav gotovo večje, 
toda trema je naredila svoje. Gotovo 
je največji uspeh v tekmovanju 
posameznikov v konkurenci pionir
jev prav uspeh M^de Simonič, saj je 
to nagrado osvojila kar dve leti 
zapored. Naslednje leto bodo 
Lackove mladinke dobile izdatno 
ojačanje, pa tudi konkurenco. V isti 
konkurenci pionirjev sta namreč 
Anica Belšak in Irena Skok osvojih 
četrto, oziroma peto mesto. 

Z malokahbersko puško -
„trostav" je ekipa „Jože Lacko" s 
23 krogi prednosti osvojila prvo 
mesto, pred soUdno ekipo „Velike 
Lašče" - 455 krogov in SD „Krin" 

iz Tohnina - 381 krogov. Majda 
Simonič je z 161 krogi osvojila 
odlično četrto mesto, peta je Anica 
Belšak - 159 krogov in sedma Irena 
Skok - 158 krogov. 

Prvenstvo SFR Jugoslavije bo 6. 
in 7. julija v Varaždinu. Strelska 
zveza Slovenija bo plačala polovico 
stroškov za trening in druge 
priprave, ki bodo skupne za vse 
pionirje, pionirke, mladince in 
mladinke SR Slovenije v Kamniku. 
Za drugo polovico sredstev se bodo 
Lackovi strelci morah nekako znajti, 
vodstvo društva bo pač moralo 
problem rešiti .Mogoče je ta 
generacija pionirk podobna mladin
cem, ki so leta 1972 osvojih dva 
naziva šampiona SFRJ in postavUi 
rekorde, Id še danes veljajo za 
Lackove, občinske, republiške in 
državne. 

Pokrovitelj pionirk SD „Jože 
Lacko", ki so se udeležile letošnjega 
repubhškega tekmovanja, je bil 
kolektiv trgovskega podjetja IZBI
R A Ptuj. Ob svojem 25-letnem 
jubileju plodnega in uspešnega dela 
so v tem veUkem trenutku štorih 
tudi to. 

Pionirji SD „Tumišče" so bih 
odhčni v streljanju z MK puško v 
ležečem položaju. S 679 krogi so 
osvojih peto mesto med 18 ekipami 
N^boljši posameznik je bil Mirko 
Veronek. Z 236 krogi je zasedel 16. 
mesto. Stanko Palje z 230 krogi 18. 
in Jovica Nestorov z 226 krogi 22. 

Z MK puško ,,trostav" so bili 
pionirji SD „Tumišče" soUdni osmi 
med 16. ekipami Posamezno je bil 
Mirko Veronek z odhčnim rezulta
tom 227 krogov drugi, Stanko Pal 
pa z 210 krogi 10. 

Mladinka Zdenka Skok, članica 
SD „Tumišče" je z izrednim 
rezultatom 452 krogov zasedla 
tretje mesto v naši republiki Tej 
tekmovalki gre vse priznanje posebej 
še zato, ker jo te dni čaka matura in 
ker je naslednje leto čas Zdenkinega 
mladinskega prvenstva, 

Lackovi Pionirki Simonič eva in 
Belšakova sta poskušah svoje moči 
tudi v mladinskih vrstah. To je bilo 
dan pred tekmovanjem. Njun 
pogum je rodil sadove. V konkuren
ci »starejših" je Belšakova osvojila 
odhčno šesto mesto, Simoničeva pa 
deseto (v SR Sloveniji!). To 
tekmovanje je bilo uvod v pionirsko 
prvenstvo pa tudi malo pretežak 
napor za pionirki. 

Lackove strelce je treniral Dušan 
Rankovič, strelce SD „Tumišče" pa 
njen predsednik Štefan Skok. 

Slavko L. Ivanovič 

VELIK PODVIG 
PRSTECA 

V nedeljo 16. junija je bilo v 
Sarajevu finale atletskega kupa 
Jugoslavije za starejše mladince, na 
katerem so sodelovah tudi atleti 
TVD Partizana Ptuj. Že uvrstitev 
med dvanajst najboljših v Jugoslaviji 
je bil za Ptujčane uspeh. V to ehto 
so se uvrstili iz Ptuja Miki Prstec, 
Milan Žohar in Črto SoUna Pravico 
je imela tekmovati tudi štafeta 
4 X 100 m, vendar zaradi prevelikih 
stroškov ni nastopila. 

Izreden uspeh na tem tekmovanju 
je dosegel Miki Prstec, ki je v teku 
na 400 m prebil mejo 50 sekund. 
Osvojil je drugo mesto s časom 
49,60. Pred njim je bil le Gluhak iz 
Novega Sada, kije atlet mednarodne 
vrednosti Prstec je skakal tudi v 
daljino in s 640 cm pristal na petem 
mestu. 

Milan Žohar je bil v teku na 
400 m sedmi Prav tako je osvojil to 
mesto Črto Solina v teku na 
3.000 m. 

OP 



Veliki uspehi mladih šahistov 
Na osnovni šoli Borisa Kidriča v 

Kidričevem obstaja že več kot dve 
leti načrtno in sistematično delo pri 
šahovski sekciji. Tega zahtevnega 
dela se je lotil učitelj Vili Arnejčič 
in tako vodstvo šole, kot njegovi 
učenci so z njim zelo zadovoljni, saj 
je po njegovi zaslugi priromal na 
šolo marsikateri pokal ali priznanje s 
področja šaha Sam pravi takole: 
„Učencem ne vsiljujem teoretičnega 
in praktičnega znanja o šahu, sami 

so za to zelo zainteresirani, 
pomagam pa jim s tem, da imajo 
ustrezno strokovno literaturo, ki jo 
lahko doma proučujejo in „premle-
vajo" po mili volji. Vsak mesec 
imamo turnir, tudi po dva. Moja 
naloga je tudi, da jih na teh internih 
tekmovanjih opazujem, tako opazim 
marsikatero napako pri posamez
nikih, ki jo potem skušamo skupaj 
odpraviti ali pa nanjo samo 
opozorim. Najboljši šahisti imajo 
trikrat tedensko vaje z mlajšo 
generacijo iz prvih in drugih 
razredov, tako da tudi ti dobijo 
osnovno znanje o šahu. Na sploh pa 
je šah na naši šoli zelo razširjen, 
lahko rečem masoven in morda smo 
prav zato dosegli zadnje čase temu 
primerne rezultate. Na občinskem 
prvenstvu so bile lani starejše 

pionirke prvakinje. Rado Beranič pa 
med posamezniki mlajših pionirjev 
občinski prvak. Dosegal pa je tudi 
druge odlične rezultate. Na medob
činskem tekmovanju je bil drugi, 
tako se je uvrstil na republiško 
prvenstvo, kjer je med devetnajstimi 
tekmovalci zasedel odlično osmo 
mesto. Za letošnje leto pa so 
rezultati takšni : starejši pionirji 
občinski prvaki, mlajši prav tako. 
Rado Beranič - občinski prvak med 

mlajšimi pionirji. Na medobčinskem 
tekmovanju so bili tako mlajši, kot 
starejši prvi, tudi Beranič je bil prvi, 
tako da so se vsi skupaj uvrstili na 
republiško tekmovanje, ki je letos 
bUo za posameznike v Hrastniku, 
ekipno prvenstvo Slovenije pa v 
Kranju. Tako je med posamezruki 
dosegel Beranič osmo mesto, na 
ekipnem prvenstvu pa so mlajši 
pionirji osvojili 1. mesto, starejši pa 
IV. mesto od desetih udeleženih," je 
zaključil Vili Arnejčič. ^ 

Za šah je potrebno dosti truda in 
volje, predvsem pa načrtnega in 
usklajenega dela pri učenju in to 
stopnjo so v Kidričevem že dosegli, 
zato zaslužijo vso pohvalo. 

OM 

Črni, beli, črni beli . . . takole poteka ena izmed mnogih ur vaj 
mladih šahistov na osnovni šoli Borisa Kidriča v Kidričevem. 

Foto: M. Ozmec 

^ P I S M A N A J M L A J Š I H ^ 

IZLET 
V LOGARSKO DOLINO 

Bil je petek, 7. VI . Zgodaj 
zjutraj sem vstala vsa presrečna, 
ker je bil to dan našega šolskega 
izleta v Logarsko dolino. Ko sem 
pogledala skozi okno, sem bila 
zelo razočarana, ker me je 
pozdravilo sivo megleno in 
deževno jutro. 

Odpravila sem se pred šolo, kjer 
se nas je zbralo okrog 60 učencev. 
Ob šestih smo se odpeljali v 
Logarsko dohno. Vodiča sta bih 
naša tovarišica razredničarka in 
tovarišica iz 6. d. razreda 

Med vožnjo nas je spremljal dež, 
ki je neprenehoma trkal na okna 
avtobusa in nam ni dal spati 

Ob cesti sem opazila mnogo 
spomenikov, zlasti iz NOB, ki so 
me spominjali na težke boje. _ 

Ko smo se peljali skozi Žalec, 
nas je tovarišica učiteljica opozo
rila, da je to rojstni kraj glasbenika 
Ris ta Savina in da je tu svetovno 
znana sušilnica hfnelja 

V Šempetru smo si ogledali 
izkopanine iz rimske dobe, ki so 
jih odkrili leta 1952 in so še dobro 
ohranjene. 

Kmalu smo se odpeljali proti 
Savinjski dolini. Nesrečni dež, naš 
spremljevalec, je prenehal. Poka
zalo se je sonce, ki je s svojimi 
žarki milovalo vrhove gora No, in 
že smo izstopili v Savinjski dolini 
Skozi gozd smo se napotili v 
znano jamo Pekel. Tu nam je 
vodič vse razkazal in razložil. 
Jama je dolga okrog petsto 
metrov, vendar še sedaj ni vsa 
raziskana Kmalu smo jo zapustili 
To je bOo za nas pravo doživetje. 

Ko smo se peljali proti Logarski 
dolini, smo občudovali lepo 
zeleno pokrajino, ki seje kcpala v 
spomladanskem soncu. 

V Logarski smo si ogledali slap 
Rinko, ki nas je že od daleč 
pozdravil s svojim glasnim buča-
njem. 

Nato smo se napotih v park, 
kjer smo imeh še nekaj časa za 
zabavo. Kmalu je prišel čas 
malice, ki smo jo s tekom 
pospravili. 

Ostalo je še nekaj časa, zato sem 
si kupila spominček, napisala sem 
razglednico s pozdravi staršem in 
že je sledil odhod proti domu. 
Peljali smo se čez Celje, Slovensko 
Bistrico in že smo bili v 
Kidričevem, kjer je bil kratek 
postanek. 

Končno smo okrog 19. ure 
prispeli v Ptuj utrujeni, vendar 
smo imeli s seboj dosti lepih vtisov 
z našega izleta. 

MERLIN KOLAR, 6. e razred 
OS „T . Žnidarič", Ptuj 

PRAZNIK MLADOSTI 
V šolo smo prišli vsi ob osmih. 

Potem smo malicali. Moji sošolci 
so odšli proti Medvedcam, jaz sem 
ostala v šoli. Potem sem sla v 7. 
razred. Ko sem prišla v razred, mi 
e Marjana pripela šopek na prsL 

Niato je zapel pevski zbor dve 

Fesmi. Tudi jaz sem nastopala 
otem so razdelili novim mladin

cem mladinske knjižice. Proslava 
mi je bila zelo všeč. T o je praznik 
vseh mladih, ki ljubijo Tita in 
domovino. 

Sonja Gajšek, 1. a 
Maj^erk 

SRNJAK NA ŠOLSKEM 
HODNIKU 

Bila je sreda Pripravljali smo se 
k risanju. Nenadoma smo zaslišali 
žvenket stekla Tovarišica je 
stopila k oknu in zaklicala: 
„Smjak je na hodniku"! Vsi smo 
planili k oknu. Videli smo 
mladega srnjaka, kako se je 
preplašeno zaletaval v šipe. Hotel 
je zbežati na svobodo. Po gobčku 
in po zadnjih nogah je bil krvav, 
ker se je porezal na steklu. Potem 
so ga zgrabili in ga odnesli nazaj v 
gozd. Ubogi srnjak! Spraševali 
smo se, zakaj je pridrvel ravno v 
šolo. Srnjaku želimo, da bi mu 
hitro zacelile rane. 

Učenci 1. b razreda 
Majšperk 

Mercator Ljubljana 
TOZD »Panonija« Ptuj 

PRODA 
na javn i dražbi, dne 25. junija 1974 naslednja osnovna 
sredstva: 
1. Osebni avtomobil citroen 2 C V (spaček) v voznem sta-, 

nju. 

2. Osebni avtomobil zastava 125 P Z v voznem stanju. 

3. Tovorni avtomobil torpedo v voznem stanju.' 

Pričetek licitacije za družbeni sektor ob 8. uri, za zasebni 
sektor ob. 9. uri. 
Ogled osebnih avtomobi lov j e možen v torek, 25. juni
ja od 6. do 8. ure na Slovenskem trgu 1 (bivše skladišče 
prehrane), tovorni avtomobil pa si lahko ogledate pri 
centralnem skladišču ob Rogozniški cesti. 

TV AVSTRIJA 1 
Č E T R T E K , 20. junija 74: 

18.00 Italijanščina; 18.25 Otroška 
oddaja; 18.30 Šport; 18.55 EP; 
19.00 Avstrija v slikah; 19.20 
Program R T V A ; 19.24 EP; 19.30 
Čas v sUkah; 20.00 EP; 20.06 Šport; 
20.09 EP; 20..15 Kelly - irski 
upornik; 21.55 Čas v slikah 

PETEK, 21. junfja: 18.00 Kmetij
ska oddaja; 18.25 Otroška oddaja; 
18.30 Zaljubljen v čarovnico; 18.55 
O d d ^ a delavske zbornice; 19.00 
Avstrija v slikah; 19.20 Program 
R T V A ; 19.24 EP; 19.30 Cas v 
slikah; 20.00 EP; 20.06 Šport; 
20.09 EP; 20.15 Kako dolgo sta se 
ljubila? 21.25 EP; 21.30 Odkrita 
beseda; 22.30 Čas v slikah; 22.35 
Grešnica. 

S O B O T A , 2 2 , j u n i j a : 
17.45-19.15 Nogomet (Škotska-
Jugoslavija); 19.15 EP; 19.20 No
gomet ( B D R : D D R ) ; 21.15 EP; 
21.20 Čas v slikah; 21.50 EP; 21.55 
Koncert v Shubert Theatru; 22.30 
Nogomet. 

N E D E L J A , 23. j u n i j a : 
17.45-19.15 Nogomet (Poljska:Ita-
lija); 19.15 Risani film; 19.30 Čas v 
slikah; 20.15 Dvoboj; 21.50 Čas V 
slikah; 22.30 Nogomet. 

P O N E D E L J E K , 24. junija: 18.00 
Aktualno; 18.25 Otroška oddaja; 
18.30 Charlie Chaplin; 18.55 EP; 
19.00 Avstrija v slikah; 19.20 
Program R T V A ; 19.24 EP; 19.30 
Čas v slikah; 20.00 EP; 20.06 Šport; 
20.09 EP; 20.15 Ljudje z ranča 
Šiloh; 21.15 Oddaja za naročnike 
avstrijske R T V ; 21.25 Šport; 22.25 
Čas v slikah. 

T O R E K , 25. junija: 18.00 Angle
ščina; 18.25 Otroška oddaja; 18.30 
Rožnordeči panter; 18.55 EP; 19.00 
Avstrija v slikah; 19.20 Program 
R T V A ; 19.24 EP; 19.30 Cas v 
sUkah; 20.00 EP; 20.06 Šport; 
20.09 EP; 20.15 Vaš nastop; 21.00 
Mestni pogovori; 2 2.15 Cas v slikah; 

S R E D A . 26. junija: 18.00 Franco
ščina; 18.25 Otroška odd^a ; 18.30 
Tri dekleta in trije fantje; 18.SS 
O d d ^ a OEVP; 19.00 Avstrija v 
slikah; 19.20 EP; 19.25 Nogomet: 
21.15 EP; 21.20 Cas vslikah; 21.50 
EP; 21.55 ShoNV Uda Jurgensa; 
22.25 Nogomet. . 



Podstrešne zložljive stopnice 
Te stopnice lahko dobite in naročite 
v Ribnem 49/a Bled — 
MIZ ARSTVO MARKUN FRANC 

To je najnovejši izdelek in najbolj močan, zato je popolnoma 
varen dostop tudi za starejše ljudi v podstreho. 

Stopnice so zaprte v lastnem obodu, ki ga montirate v odprtino. 
Spodnji pokrov je iz iverice, zgornji iz pločevine, po 
požarnovarnostnih predpisih. Izdelujem jih po s e r i j s K i in naročenih 
merah. Serijske mere so 120 x 70 x 70 x 255 cm in 110 x 225 cm in 
96 X 70 X 255 cm. 

Ce pa vam te mere ne ustrezajo, jih lahko naročite, s seboj 
prinesite naslednje mere: dolžino in širino odprtine in navpično 
višino od poda do stropa. 

Stopnice serijskih mer lahko dobite tudi pri Gramex Ljubljana. 

R O D I L E SO: Veronika Trunk, 
Moškanjci 44 - deklico; Danica 
Šestanj, Lovrencan 64 - Snežano; 
Štefka Lazar, Selci 5 3 - Zlatka; 
Ivanka Narat^ Tmovci 21 - Srečka; 
Milka Kodric, Stojnci 42 - dečka; 
Terezija Veršič, Bukovci 168 -
Roberta; Angela Prosenjak, Domava 
108 - dečka; Anica Lorber, 
Čermožiše 64 - dečka; Anica 
Čuček, Drbetinci 65 - deklico; 
Marta Vo^ar , Moškanjci 74 — 
Aljoša; Katica Prevoljšek, Kočice 72 
- deklico; Alojzija Težak, Virje 27 
- deklico; Štefanija KJinc, Sp. 
Velovlak 11 - deklico; Veronika 
Dominko, Strmec 11 - deklico; 
Ana Brmež, Sela 35 - deklico. ..̂  

P O R O K E : 
Franc Matjašič, Zagorci 53 in 

Anica Kekec, Nova vas pri Ptuju 72; 
Marjan Herak, Zg. Velovlak 21 in 
Slavica Merčnik, Štuki 23; Ludvik 
Lorenčič, Grajenščak 76 in Terezija 
Lah, Podvinci 133; Milko Rojs, 
Selce 13 in Neža Mohorič, Drstelja 
4; Ivan Boljtežar, Zg. Bmik 5 m 
Katarina Rakuša, Zg. Bmik 7. 

U M R L I SO: 
Rudolf Podkrajšek, Ciril Metodov 

drevored 10, roj. 1887., umrl 11. 6. 
1974; Hugo Slapničar, Medribnik 6, 
roj. 1907., umrl 12. 6. 1974; Neža 
Koren, Ormoška 28/a, roj. 1921, 
umrla 16. 6. 1974. 

Svet za kadre 

K M E T I J S K E G A K O M B I N A T A P T U J 

r a z p i s u j e 

š t ipendi je 
z a šo i s l io l e to 1974/75 

1. Biotehniška fakulteta 
— agronomski oddelek 4 štipendije 

2. Visoka šola strojne smeri 1 štipendija 
3. Višja agronomska šola 3 štipendije 
4. Višja ekonomska komercialna šola 

— splošna komerciala 1 štipendija 
5. Višja šola strojne smeri 1 štipendija 
6 . Tehniška kmetijska šola Maribor 9 štipendij 
7. Gozdarska tehniška šola Postojna 3 štipendije 
8. Sola za živinorejsko veterinarske 

tehnike Ljubljana 2 štipendiji 
9 . Tehniška srednja šola Maribor 1 štipendija 

10. Ekonomska šola Ptuj 4 štipendije 
11. Poklicna kmetijska šola S večina 

— za poklic sadjar — vinogradnik 
— vinar 4 štipendije 

12. Poklicna mlekarska šola Kranj 2 štipendije 
13. Poklicna poljed. živinor. šola Turnišče 

pri Ptuju 
— za poklic živinorejec 10 štipendij 
— za poklic poljedelec — traktorist 2 štipendiji 
— za kmetovalce 15 štipendij 

Pogo j i : 
Štipendije za šolanje v poklicni šoli za kmetovalce so na
menjene za otroke kooperantov podjetja — T O Z D K o 
operacija s pogojem, da bodo po končanem šolanju ostali 
doma na kmetij i . 
1. Pr i izbiri kandidatov za štipendije imajo prednost pro

silci, ki so končali osemletko, srednjo ali višjo šolo z 
odličnim ali prav dobrjm uspehom, ki imajo slabo 
gmotno stanje in ostale pogoje, ki so določeni s skup
nim samoupravnim sporazumom podjetja. 

2 . Prošnji za štipendijo, ki j o j e potrebno pravilno izpol
niti na obrazcu D Z S 1,65 (prošnja za štipendijo) j e tre
ba priložit i : 
a) prepis zadnjega šolskega spričevala oziroma potrdi

la o izpitih 
b) potrdilo o premoženjskem stanju in številu družin

skih članov 
c) izjavo, da ne prejema štipendije oz. denarne pomoči 

drugje. 
3. Rok za pošiljanje prošenj in druge zahtevane dokumen

tacije j e 30. junij 1974. 
4. Prepozno vloženih prošenj ali prošenj brez zahtevane 

dokumentacije svet za kadre ne bo obravnavaLni t i na
nje odgovarjal . 

5. Prošnje in dokumente pošljite na naslov: 
Kmeti jski kombinat Ptuj, svet za kadre. 



Dober dan no lep pozdrof fsen 
fkup! 

Tisto rjovo, petkrot namočeno 
no prežmekjeno seno o keren sen 
van pisa že prejšji tjeden, sen že 
sprava gor na stalo. Ker se je več 
dni plehalo, dosti glih neje vredno, 
tejko pa le bo , da do si lehko 
pozimi z njo krave no koze krotek 
cajt delale no zobe brusle. 

PIŠE MI F R A N C IZ H A L O Z 
Drgoč se ti oglošan iz totih 

berglastih no puklastih Haloz tan 
iz Jakolovca. kak se našemi kraji 
provi. Zaj v toten cajti gdo na 
hrbti vun z grob na brege seno 
nosimo, bi radi vidli vse tiste, ki 
vsoko jesen pridejo k nan grozdje 
zobat, mošt pit, orehe pobirat no 
druge pridelke žicat. V jesen vsi 
provijo: Joj kak so Haloze lepe, 
kokšni friški luft, kak dober mošt, 
zaj pa nibenega hujdiča nega, da 
bi nan pomoga trovo kositi no 
seno na breg nositi. 

Pje Lujs, ti si čista zagvišno ob 
totih nagrodnih akcijah fejst pivo 
žlempa, tisti pogrešani ,,GJ' iska. 
Ne ven si doba afto ali ne. Če si ga 
doba te se pripeli ž jin k meni v 
Haloze, da bos me pela nekan v 
toplice. Pje, gdo pa se bomo lehko 
že v ptujskih kopali? Veš jas sen 
specialist za lovitev ribic z 
modrčki, še posebno če notri v 
bazeni plavajo. Veš jas sen to 
enkrat vida, blo je v Kidričevski 
šumi, kak tokšne ribe tudi po 
suhen svoje plavuti steguvlejo^ še 
posebno, ce je poleg kokšni kršeni 
dvonožni morski ,,pes". Jas ti 
rečen to je blo pohujšaje v dolini 
Šentflorjanski. 

Tejko za gnes no drugič več. 
Pozdrovla te Franc iz Haloz. 

F R A N C , najpret hvala za pismo. 
Tudi pri nas v Prlekiji se tak godi, 
da v toten cajti nega k nan 
nibenega gosta na obisk, ki si 
pridejo v jesen s cekari poto-
valkami no avti po naše jesenske 
montre. Jas sen že sklena, da mo v 

jesen okoli gorice, orenov no 
vinske kleti električno žico napela 
no poleg napisa: Pozor, visoka 
napetost, smrtno nevarno! 

Pivo sen resen fejst pija, zbira 
štopine, avta pa seveda nesen 
doba. Tote pivovske plehnate 
štopine, da pre zaj v zadoščeje 
fsen tistin, ki niso dobli nibene 
nagrode, začela ptujska Perutnina 
odkupovati, ke do meli enodnevni 
piceki čelode na glovi. So pa le 
dobri toti ptujski piceki, pa če 
mojo čelode gor ah ne. Pišeš mi 
tudi, da bi se rad ša v toplice 
kopat. Veš s ptujskimi zaenkrat še 
neje dosti haska. Pre pa, ke je fse 
priprovleno za pričetek gradnje 
prve zobje mlake. Pje tisto o ribah 
z modrčki pa moreš boj po tihen 
povedati, ke te nede žena cula, saj 
se ti lehko zgodi, da boš moga 
meti z modrčkon glavo zavezano 
ali pa z gipson fkup zrnontirano. 
Tisto kaj si v šterntolski šumi vida, 
naj te nič ne vznemirja. Tokšni so 
pač cajti. Hotel „šumica" je pač v 
poletnih mescih najboj poceni, pa 
se ptičeki ti poleg pojejo . . . 

Veš Francek, zaj pa pomalen 
hejejma, da se naji nedo lidje 
navolili. Lepo te pozdrovlan no mi 
še kaj piši. 

Zaj pa še neke: Za tisti kmečki 
turizem o keren sen van to enkrat 
pisa sen doba več ponudb, med 
njimi pa seveda redke toke, ki se 
strinjajo z delon, fsi pa bi seveda 
radi dobro jedli no pili. Po dobri 
zamisli je za letošjo sezono moj 
kmečki turizem v vodo padna, son 
pa mo se ša letos glin tak kak 

.prejšja leta - dopust no turizem 
doma pri deli na polji, noge pa mo 
si notri v lavoru v soleni vodi 
namaka. Poleg mo si peja že 
znono staro pesen: Ko ima pare 
kupa se u moru, ko nema para pa 
kot kuče u lavoru . . . 

Fsen, ki se že na dopuste 
odprovljate svetuvlen dosti sunče-« 
nja, dobro jedačo no pijačo, pa na 
morske ,,pse" naj ženske pasko 
mojo. Tudi na mene se spunte. 
Lepo vas pozdrovlan - Lujs 

Č E T R T E K , 20. JUNIJA: 16.00 
Napoved sporeda. 16.05 Poročila 
in obvestila. 16.15 Za vas in vaš 
dom. 16.50 Gospodinjam v 
pomoč. 17.00 Z mikrofonom med 
mladimi športniki. 17.30 Kar ste 
izbrali, predvajamo. 

P E T E K , 21. JUNIJA: 16.00 
Melodija dneva. 16.05 Poročila in 
obvestila. 16.15 Ekonomsko-pro-
pagandna oddaja. 16.40 Pionirski 
radijski studio — OŠ Gorišnica. 
17.00 Zgodovina slovenskega 
gledališča. 17.15 Orkestralna glas
ba. 17.30 Na srednjem valu 198,5 
metra. 

S O B O T A , 22. JUNIJA: 16.00 
Napoved sporeda. 16.05 Poročila 
in obvestila. 16.20 Rezerviran čas. 
17.00 Združevanje ptujske trgo
vine. 17.15 Za vas in vaš dom. 
17.40 Spored v prihodnjem tednu. 
17.45 Glasba za konec tedna. 

N E D E L J A , 23. JUNIJA: 11.00 
Odmevi tedna. 11.15 Obvestila in 

reklame. 11.30 Izobraževanje 
delegatov. 11.35 Pred sejo SO 
Ptuj. 11.45 Kmetijska oddaja. 
12.00 Čestitke poslušalcev. 

P O N E D E L J E K , 24. JUNIJA: 
16.00 Melodija dneva. 16.05 
Poročila in obvestila. 16.15 Vedro 
v novi teden. 16.30 Šport in 
Jasba iz naše fonoteke. 17.00 Iz 

naših delovnih kolektivov — 
T O Z D ,,Tehnoservis". 17.15 Eko-
nomsko-propagandna oddaja. 
17.40 Novosti iz gramofonskih 
hiš. 

T O R E K , 25. JUNIJA: 16.00 
Napoved sporeda. 16.05 Poročila 
in obvestila. 16.15 Za vas in vaš 
dom. 17.00 Na obisku pri slepih 
krvodajalcih. 17.30 Kar ste izbrali, 
predvajamo. 

V ostalem času prenašamo prvi 
program radia Ljubljana. 

N E D E L J A , 23. junija: 4.30 -
8 00 Dobro jutro! - Poročila — 
vmes ob 5.00 Poročila; 5 30 
Poročila; 5.45 EP; 6 OO Jutranja 
kronika; 6.30 Poročila; 6.50 Danes 
za vas; 7.00 Poročila; 7.20 Poročila; 
7.30 Za kmetijske proizvajalce; 7.50 
V Gorenju; 8.00 Poročila -
Današnji radijski in T V spored; 8.07 
Radijska igra za otroke; 8.50 Z a 
mladino; 9.00 Poročila; 9.05 Še 
pomnite, tovar i š i . . . ; 9.55 EP; 
10.00 Poročila; 10.05 Popevka 
poletja; 11.00 Poročila; 11.20 -
14.00 Poslušalci čestitajo - vmes ob 
12.00 - 12.15 V nedeljo opoldne; 
13.00 Poročila — posebna obvestila^ 
13.15 - 13.30 Obvestila; 14.00 
Poročila; 14.05 Humoreska tedna; 
14.25 Ob glasbi; 14.50 EP; 15.00 V 
nedeljo popoldne; 15.10 Reportaža; 
15.30 'Operne melodije; 16.00 
Radijska igra; 16.56 Glasbena 
medigra; 17.00 Poročila; 17.05 -
19.00 Športno popoldne - vmes ob 
18.00 Poročila; 19.00 Lahko noč, 
otroci! 19.10 Obvestila; 19.15 
Glasbene razglednice; 19.25 EP; 
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 V 
nedeljo zvečer; 22.00 Poročila; 
22.20 Jazz; 23.00 Poročila; 23.05 
Literarni nokturno; 23.15 Serenadni 
večer; 24.00 Poročila. 

P O N E D E L J E K , 24. junija: 14.00 
Poročila; 14.10 Amaterski zbori 
pojo; 14.30 Poslušalci čestitajo; 
14.55 EP; 15.00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15.40 Zvoki in barve Berlinskega 
orkestra; 16.00 „Vrtiljak"; 17.00 
Poročila - posebna obvestila; 17.10 
Po željah poslušalcev; 18.00 Po
ročila; 18.15 Iz pop albumov; 18.45 
Kulturni globus; 19.00 Lahko noč, 
otroci!; 19.10 Obvestila; 19.15 Z 
ansamblom Dobri znanci; 19.25 EP; 
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Operni koncert; 21.30 Zvočne 
kaskade; 22.00 Poročila; 22.15 
Popevke; 2 3.00 Poročila; 23.05 
Literarni nokturno; 23.15 Popevke; 
2 3.00 Poročila; 2 3.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Jazz; 24.00 
Poročila. 

T O R E K , 25. junija: 14.00 
Poročila; 14.10 Skladbe za mladino; 
14.40 „ N a poti s kitaro"; 14.55 EP; 
15.00 Dogodki in odmevi; 15.30 
Glasbeni intermezzo; 15.40 Iz 
filmov in glasbenih revij; 16.00 
„Vrtiljak"; 16.40 Podlistek; 17.00 
Poročila - posebna obvestila; 17.10 
Zveneča imena; 18.00 Poročila; 
18.15 Z majhnimi zabavnimi 
ansambli; 18.30 Nasvidenje!; 19.00 
Lahko noč, otroci!: 19.10 Obve
stila; 19.15 Z ansamblom Vilija 
Petriča; 19.25 EP: 19.30 Radijski 
dnevnik; 20.00 Lahka glasba; 20.30 
Od premiere do premiere; 2 1.30 
Melodije; 22.00 Poročila; 22.15 
Popevke; 23.00 Poročila; 23.05 
Literarni nokturno; 23.15 Iz oper, 
ki jih redko slišimo; 2 4.00 Poročila. 

S R E D A , 2 6. junija: 14.00 Poro
čila; 14.10 Slovenske narodne; 
14.30 Poslušalci čestitajo; 14.55 EP; 
15.00 Dogodki in odmevi; 15.30 
Glasbeni intermezzo; 15.40 Glas
beni drobiž; 16.00 ,,Loto vrtiljak"; 
17.00 Poročila - posebna obvestila; 
17.10 Operni koncert ; 18.00 
Poročila; 18.20 Zvoki današnjih dni; 
18.45 Naš gost; 19.00 Lahko noč, 
otroci!; 19.10 Obvestila; 19.15 
Glasbene razglednice; 19.25 EP; 
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Simfonični orkester R T V Ljubljana; 
22.00 Poročila; 22.15 Jazz; 23.00 
Poročila; 23.05 Literarni nokturno; 
2 3.15 Jugoslovanski pevci zabavne 
glasbe; 24.00 Poročila. 

Č E T R T E K , 2 7. junija: 14.00 
Poročila; 14.10 Zborovske skladbe; 
14.30 Z ansamblom Mojmira 
Šepeta; 14.40 „Mehurčki"; 14.55 
EP; 15.00 Dogodki in odmevi; 
15.30 Glasbeni intermezzo; 15.40 V 
plesnem ritmu; 16.00 .,Vrtiljak"; 
16.40 Podlistek; 17.00 ,,Junij 74"; 
17.30 Glasbena medigra; ,17.35 Iz 
kasetne produkcije; 17.50 Človek in 

zdravje; 18.00 Poročila; 18.15 
Simfonični koncert; 19.00 Lahko 
noč, otroci!; 19.10 Obvestila; 19.15 
EP; 19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Četrtkov večer; 21.00 Literarni 
večer- 21.40 Gla>beni nokturno; 
22 00 Poročila; 22.15 Popevke; 
2 3 00 Poročila; 2 3.05 Literarni 
nokturno; 2 3.15 Nočni koncert; 
24.00 Poročila. 

PETEK, 28. JUNIJA: 14.00 
Mladina poje; 14.30 Poslušalcii 
čestitajo; 14.66 EP; 15.00 Dogodki 
in odmevi, 15.30 Napotki za turiste; 
15.35 Glasbeni intermezzo; 15.40 S 
promenadnim orkestrom; 16.00 
Vrtiljak; 17.00 Poročila - posebna 
obvestila; 17.10 Solisti z opernih in 
koncertnih odrov; 18.00 Poročila; 
18.15 Signali; 18.50 Ogledal časa; 
19.00 Lahko noč, otroci; 19.10 
Obvestila; 19.15 Z ansamblom 
Dorka Skoberneta; 19.25 EP, 19.30 
Radijski dnevnik; 20.00 Stop-pops 
15; 21.15 O morju in pomorščakih; 
22.00 Poročila; 22.15 Besede in 
zvoki iz logov domačih; 24.00 
Poročila; 2 3.05 Literarni nokturno; 
23.15 Nočni koncert; 24.00 Po
ročila. 

S O B O T A , 29. junija: 14.00 
Poročila; 14.10 Po Jugoslaviji; 
14.55 EP; 15.00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15.40 Melodije; 16.00 Vrtiljak; 
16.40 Majhni ansambli; 17.00 
Poročila - posebna obvestila; 17.10 
Instrumenti v ritmu; 18.00 Poročila; 
18.15 Rad imam glasbo; 18.45 S 
knjižnega trga; 19.00 Lahko noč, 
otroci; 19.10 Obvestila; 19.15 Z 
ansamblom Mihe Dovžana; 19.25 
EP; 19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Bled pozdravlja Donau-Knie ; 2 2.00 
Poročila; 22.2 0 Za naše izseljence; 
23.00 Poročila; 23.05 V novi teden; 
24.00 Poročila. 

Komisija za razprodajo os
novnih sredstev pri K m e t i j 
skem kombinatu Ptuj— 
T O Z D Mlekarna 

razpisuje 
razprodajo oz. licitacijo os
novnega sredstva: 

1 kom. tovornjak T A M 4500, 
leto izdelave 1962, neregistri
ran, v voznem stanju. 

Licitacija bo v sredo. 26. ju
nija t. 1. ob 8. uri na dvor i 
šču Mlekarne Ptuj. Intere
senti morajo pred začetkom 
licitacije položiti 10' o var 
ščino izklicne cene. V koli
kor licitator v roku 4 dni po 
licitaciji n e poravna obvez
nosti iz licitacije do proda
jalca, mu varščina zapade. 



N E D E L J A . 23. JUNIJA: 9.20 
Revmont: Kmetje; 10.15 Kmetijska 
oddaja; 1.00 Mozaik; 11.05 
Otroška matineja; 12.00 Festival 
otroka v Šibeniku; 12.50 Poročila; 
13.00 Nogomet Jugoslavija-Škot-
ska; 15.50 Nogomet Poljska-Italija; 
17.50 Propagandna oddaja; 18.00 
Poročila; 18.05 Pirat; 19.45 Barvna 
risanka; 19.50 Cikcak; 20.00 T V 
dnevnik; 20.25 Tedenski zuna
njepolitični komentar; 20.30 
3 - 2 - 1 ; 20.40 V gosteh pri Nušiču; 
21.30 Temni hodniki pološke jame; 
21.58 Propagandna oddaja; 22.00 
Športni pregled; 22.45 T V dnevnik. 

P O N E D E L J E K , 24. JUNIJA: 
16.25 Nogomet; 17.45 A . Papler: 
Hudobni graščak; 18.15 Obzornik; 
18.30 Mroži; 18.55 Mozaik; 19.00 
Mladi za mlade; 18.30 Kaj hočemo; 
19.45 Barvna risanka; 19.50 Cikcak; 
20.00 T V dnevnik; 20.25 3 - 2 - 1 ; 
20.30 Sodobna oprema; 20.40 
Storey: Obletnica poroke; 22.15 T V 
dnevnik. 

T O R E K , 25. " JUNIJA: 16.45 
Madžarski T V D ; 17,25 Kolesarska 
dirka po Jugoslaviji; 17.50 Džaga 
črnec in ptice; 18.05 Obzornik; 
18.30 To je bila pesem svetlega in 
vročega jedra; 18.55 Mozaik; 19.00 
Zrak, naš sovražnik; 19.20 Mozaik 
kratkega filma; 19.45 Barvna 
risanka; 19.50 Cikcak; 20.00 T V 
dnevnik; 20.25 3 - 2 - 1 ; 20-35 
Pogovor o . . .; 2 1.25 Kmetje; 22.00 
TV dnevnik. 

S R E D A . 26. JUNIJA: 15.50 
Nogomet; 17.50 Propagandna odda
ja; 18.00 Obzornik; 18.15 Beli 
kamen; 18.45 Mozaik; 18.50 Jazz 
na ekranu; 19.20 Ne prezrite: Jazz; 
19.45 Barvna risanka; 19.50 Cikcak; 
20.00 T V dnevnik; 20.25 3 - 2 - 1 ; 
20.40 Poznate ta glas; 22.00 T V 
dnevnik; 22.20 Nogomet. 

Č E T R T E K , 27. JUNIJA: 8.55 
Dan samoupravljalcev; 15.45 Nogo
met; 18.05 Junak mojega otroštva; 
17.50 Obzornik; 18.05 Otroci in mi; 
19.10 Mozaik; 19.15 Naš ekran; 
19.45 Barvna risanka; 19.50 Cikcak; 
20.00 T V dnevnik; 20.25 Kam in 
kako na oddih; 20.40 Mach: 
Mavrica; 21.30 Četrtkovi razgledi; 
22.00 Likovni nokturno; 22.15 T V 
dnevnik. 

PETEK, 28. JUNIJA: 16.45 
Madžarski T V D ; 17.35 Kuhinja pri 
violinskem ključu; 18.05 Obzornik; 
18.20 Ansambel Vilija Petriča; 
18.45 Mozaik; 19.50 Atletika: Met 
diska; 19.15 Pet minut za boljši 
jezik; 19.25 T V kažipot; 19.45 
Barvna risanka; 19.50 Cikcak; 20.00 
T V dnevnik; 20.25 Tedenski 
gospodarski komentar; 20.30 
3 - 2 - 1 ; 20.40 Ali ljubite Brahmsa; 
22.35 T V dnevnik. 

S O B O T A , 29. JUNIJA: 16.45 
Rokomet Jugoslavija-Romunija; 
18.00 Obzornik; 18.15 Legenda o 
divjem lovcu; 19.10 Propagandna 
oddaja; 19.15 Kaj počenjamo ob 
nedeljah; 19.45 Barvna risanka; 
19.50 Cikcak; 20.00 T V dnevnik; 
20.20 Tedenski notranjepolitični 
komentar; 20.25 3 - 2 - 1 ; 20.30 4 
asi; 22.20 Barvna propagandna 
oddaja; 21.20 Colombo; 22.55 T V 
dnevnik. 

ROKOMETAŠI »DRAVE« 
V SLOVENSKI LIGI 

Kakor smo že poročali, so se 
ptujski rokometaši uvrstih v sloven
sko ligo. Zanimalo nas je, kako jim 
je to uspelo, zato smo jih zaprosiU 
za razgovor. Trenerja Jože Gašperšič 
in Milan Križe sta povedala: ,,Ekipa 
je po večletnem skupnem delu letps 
dosegla psihični in fizični višek. Že 
v začetku sezone smo se dogovorili 
in pričeh z resnimi treningi. Da smo 
vse naloge lahko uresničili, se 
morava zahvaliti vsem igralcem in 
vodstvu kluba, posebej pa še 
tehničnemu vodji tovarišu Rajhu. ki 
je od vsega začetka sodeloval z 
nami. 

Katere tekme so bile odločilne v 
tej sezoni? 

„Precej zahtevne so bile tekme v 
Mariboru s Kovinarjem, v Celju s 
Trim timom ter zadnja z Ormo
žem. " 

Sedaj ste v slovenski Ugi, kako se 
boste pripravljali na novo sezono? 

,,Treninge bomo podaljšah do 
konca junija, ker bomo v juliju 
obnovili igrišče. Intenzivnejše tre
ninge bomo imeh v avgustu. V tem 
mesecu bomo priredili tudi turnir v 
počastitev občinskega praznika in 
25-letnice rokometa v Ptuju." 

Kako bo sestavljena ekipa za 
slovensko Ugo? 

„Računamo predvsem na lasten 
kader, na igralce, ki se bodo vrnili iz 
JLA in morebitne ojačitve." 

Vratarja Milan Grešnik in Marjan 
Valenko: „Najini treningi se razli
kujejo od treningov ostalih igralcev, 
vendar v igri moramo čim tesneje 
sodelovati. Število golov, ki jih 
prejmeva, je odvisno tudi od 
obrambe našega moštva. Prav 
gotovo bomo morah več trenirati v 
obrambi." 

Kako se mishte uvrstiti v slovenski 
ligi? . 

„PbtegovaU se bomo za uvrstitev v 
sredino lestvice." 

Tehnični vodja Sandi Rajh: 
„Uspeh, ki smo ga dosegli ni 
naključje, ampak je odraz dela 
slehernega člana našega kluba. 
Igralci in vodstvo so žrtvovali precej 
svojega prostega časa, da so se lahko 
posvetili treningu in pripravam 
Sedaj, ko smo se uvrstili v slovensko 
hgo, bo potrebno še mnogo več dela 
in priprav. Težave bodo pravgotovo 
nastopile, vendar verjamem, da jim 
bomo kos. Naši igralci so večinoma 
zaposleni, tako da niso uspeh redno 
prihajati na treninge, saj delajo v 
izmenah. Pogovoriti se bo potrebno 
z vodstvi podjetij, da bodo igralcem 

omogočila redne treninge, saj sedaj 
zastopamo barve mesta Ptuja. 
Ptujska pubhka je pokazala, da ima 
rada rokomet, vendar je potrebno 
tudi nekaj pokazati Naši navijači so 
nas odhčno bodrili, kar je 
pravgotovo pripomoglo k uspehu. 
Vsi skupaj se jim iz srca 
zahvaljujemo ter jih vabimo, da nam 
ostanejo zvesti, mi pa jim obljub
ljamo, da jih ne bomo razočarali 

Zahvaljujemo se vsem podjetjem 
in posameznikom, ki so nam 
poinagaU, vabimo pa tudi vse, ki 
lahko na kakršen koli način 
pomagajo, da .se nam pridružijo." 

Foto in tekst: 
M. Potočnik 

Igralci in vodstvo RK ,4)R^ V A " 

U G O D N O P R O D A M avto-kanip 
prikolico ,,brako". Jože Belšaj^ 
Tomšičeva 41, Ptuj, tel. 77-398. 

P R A Z N O S O B O v Ptuju ah okolici 
išče mirno dekle. Naslov v upravi. 

U G O D N O P R O D A M parcelo v 
Cirkovcih. Informacije po tel. 
2 50-43 Maribor ali F Milan^ 
Razlagova 24. 

P R O D A M K V I N T O N . Hajdoše 69. 

D O B R O O H R A N J E N O spalnico ij 
trdega lesa, ročno delo, ugodno 
prodam. Alojz Toplak, Vičavska pot 
4, Ptuj. 

P R O D A M O B R A Č A L N I K „sonce" 
za seno in suhe hrastove plohe. 
Franc Bombek, Vel. Nedelja 10. 

P R O D A M L I T O Ž E L E Z N O peč za 
centralno kurjavo ,,salamonder", 
mešalni ventil in trofazni enotarifni 
števec. Ber, Belšakova 6, (Budina), 
Ptuj. 

Ž E N S K A S R E D N J I H let išče 
trikrat tedensko ali redno zaposli
tev. Naslov v upravi. 

I N Ž E N I R K A išče sobo v Ptuju ali 
Hajdini. Branka Gradišnik. Slivnica 
2, p. Orehova vas. 

U G O D N O P R O D A M manjšo parce
lo s travnikom in malim vino-

I r ^ o m , primerno za vikend. 
Dostop, možen z avtomobilom. 
Marija Prešern, Koritno 1, Majšperk. 

FIAT 750, delux, letnik 1973, 
odlično ohranjen prodam. Naslov v 
upravi. 

D O B R O O H R A N J E N obračalnik za 
BCS kosilnico ugodno prodam. 
Kampl, Grajenščak 14, Ptuj. 

Fiat 750, letnik 1965 prodam. Alojz 
Tušek, Dravinjski vrh 8, Videm. 

Enosobno stanovanje prodam. Po-
lenšak 8. 

ŠKODO 1 0 0 0 M B , letnik 1 9 6 9 , zelo 
dobro ohranjeno, poceni prodam. 
Frangeš, Nasipna 6 0 , Maribor. 

P R O D A M 1000 kom opeke (biber), 
ročni voziček in psa, dobrega 
čuvaja. Vprašajte Zagrebška 59. 

K O L E G I , nekdanji mojstri brivsko-
frizerske stroke so mi izkazali veliko 
pozornost in me za 75-letnico 
počastili s krasnim darilom za kar se 
jim iskreno zahvaljujem. 
Julij Gjurasek 

CELANOVIM JE ZGORELO 
v ponedeljek zvečer je okoli 2 3 . 

ure začelo goreti gospodarsko 
poslopje Franca Šolarja iz Žlatoličja 
6 6 . Ogenj so pravočasno opažih, 
zato so ga kljub vetru uspeh 
pogasiti, tako da je škoda le 
neznatna. Nekaj minut pozneje je 
začelo goreti gospodarsko poslopje 
Jožeta in Marije Celan iz Žlatoličja 
84. Ker se je vnela slama, ki je bila 
shranjena pod streho, se je plamen 
razširil tako silovito, da ga tudi šest 
gasilskih avtomobilov ni moglo 
pogasiti Zgorelo je nad 2 0 ton sena. 
Reših so nekaj poljedelskega orodja, 
gospodar Celan je skočil v ogenj po 
traktor in ga tako rešil. Plamen pa se 
je v ve tri hitro razširil na ostalo 
gospodarsko poslopje, tako da je 
bila v nevarnosti tudi stanovanjska 
hiša, ki je povezana z gospodarskim 

poslopjem. To so gasilci uspeli 
omejiti. Niso p a mogli rešiti vseh 
telet, ki jih je imel Celan v reji 
Tako jih je 2 3 ostalo v hlevu, kjer so 
zgorela, od ostahh pa so jih šest 
morah prisilno zaklali, ker so bila 
preveč ožgana Čeprav komisija 
vzrok požara še raziskuje, kažejo 
prve ugotovitve, da sta bila požara 
podtaknjena. 

Jože Celan: „Leta 1 9 6 0 j e ta 
domačija pogorela na i.Ui način kot 
sedaj. Žgradih smo novo kolarnico 
in vložiU nad 45 kubičnih metrov 
lesa, hišo smo si pošteno uredili. 
Sedaj pa vidim, da sem osem let 
delal zastonj. Nikoli več ne bom 
zgradil tako močne kolarnice, pa 
tudi volje do garanja nimam več. Če 
bi sedaj dobil tistega, ki mi j e požgal 
moje veselje, bi takoj z njim končal 
tako, kot mu gre. ^ 

L J U T O M E R : 

20. junija: am. bar. film 
J E K L E N A P T I C A ; 22. in 23. junija: 
franc. barv. komedija D V O R N E 
S P L E T K E ; 25. in 26. junija: am. 
komedija S T A N IN O L I O - D V A 
U B O G A B R A T A . 

S L O V . B I S T R I C A : 
20. junija: am. barvni film V O N J 

PO S M O D N I K U ; 22. in 23. junija: 
am. vojni film Z L A T O Z A 
H R A B R E ; 26. in 27. junija: am. 
film D A N P O S E S T N I K O V . 

PTUJ: 
20. junija: am. barv. film SITO 

M E S T O ; 21. junija: fr. barv. film 
N A S L E D N I K ; 22. in 23. junija: am. 
barv. pust. film T A R Z A N O V A 
G R O B N A T I Š I N A ; 23. junija: ob 
20. uri nem. barv. fUm Ž I V L J E N J E 
V D V O J E ; 25. junija: am. barv. 
kriminalka Z A D N J A P R I L I K A ; 26. 
in 27. junija: am. barv. film D A N E S 
M E N I , JUTRI TEBI . * 

T E D N I K 
izdaja časopisni zavod Ptujski ted
nik, 6 2 2 5 0 Ptuj, Vošnjakova 5 . p. p. 
9 9 . - Urejuje uredniški odbor. 
Izhaja vsak četrtek. Odgovorni urcd-

lik - Anton Bauman. Telefon uredništva in uprave ( 0 6 2 ) 7 7 - 0 7 9 . Celoletna 
laročnina 50 din, za inozemstvo 1 0 0 din. - Žiro račun SDK Ptuj 
5 2 4 0 0 - 6 0 3 - 3 0 4 5 8 . - Tiska Mariborski tisk, 6 2 0 0 0 Maribor. Svetozarevska 
il. 1 4 . 


